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DATE: 11-14-2017 C . _ C

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHIN.GTON. D.C. 2053.5.
May 23, 1977
) l
GERALD pmup_nauwronr
THE INVESTIGATION OF MR, HAMILTON COVERED

INQUIRIES AS TO HIS CHARACTER, LOYALTY} ABILITY, AND

GENERAL STANDING, BUT NO INQUIRIES WERE MADE AS TO THE
SOURCES OF HIS INCOME -

Birth

' : Mr Hamilton was born on June 7 1950, 1in
Spartanburg, South Carolina.

Education ,

Mr, Hamilton attended Morgan State University,
] . Baltimore, Maryland, from June, 1968, to May, 1972,
receiving a B,A, degree. .

He attended Anerican University, Washington,
D, C «y from February, 1973, to May, 1975, on a part—time
basis, receiving an M S. degree. :

. He also attended Northern Virginia Community
College, Annandale, Virginia, from September, 1975, to
December, 1976, on a part-time basis, receiving no degree

Employment

Maryland Mr, Hamilton was employed part time and in the

i
} . S ‘ While attending Morgan State University, Bal timore,
I X - summers as a clerk tutor, and salesman.

FBI/DOJ
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Gerald Phillip Hamilton
Mother Lucille H, Blake
Stepfather Samuel T, Blake
Stepsister Jocelyn Blake Wilson
Persons interviewed during this inquiry who

are acquainted with Mr, Hamilton's close relatives

advised they are reputable individuals,
Credit and Arrest Checks

o Information has been received from appropriate
credit reporting agencies indicating their files contain
either no record or no additional pertinent information

concerning Mr, Hamilton, : '

Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain
no record concerning Mr, Hamilton or his close relatives,

Agency Checks

Records of the Office of Personnel Security,
United States Postal Service indicate Mr, Hamilton was
interviewed in October, 1974, in connection with his
application for employment as a postal inspector, During
| this interview Mr, Hamilton admitted having used marijuana
| on a number of occasions while attending college and
stated he last used marijuana in approximately December,
1973, He stated he never used, or experimented with, hard
drugs, He further stated that the only reason he smoked
marijuana was because most of his friends did, These
records contain no additional pertinent information
concerning Mr, Hamilton,

The files of the Bureau of Personnel Investigations,
Civil Service Commission contain no additional pertinent
information concerning Mr, Hamilton.

= | R
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

October 5, 1977
ALICE ELIZABETH JOHNSTON HAMLIN

The information in this summary memorandum
supplements the information contained in a summary memo-
randum dated August 26, 1977, )

Marital Status

On page four of the summary memorandum dated
August, 26, 1977, it was indicated Mrs, Hamlin has advised
she divorced Charles Dabney Lee in 1949 and James L. Rogers
in 1968, both in Washington, D. C.

Records of the District Court and the Superior Court
for the District of Columbia contain no information .concerning
Mrs. Hamlin's divorce from Charles Dabney Lee,

Records of the Superior Court for the District of
Columbia indicate, however, that Alice E. Rogers, plaintiff,
filed a complaint for absolute divorce on January 17, 1968,
against James L., Rogers, defendant, on grounds of voluntary
separation for more than one year, An absolute divorce was
granted to the plaintiff on March 28, 1968, -

Mrs, Hamlin has advised she does not know the
present whereabouts of her former husbands, Charles Dabney Lee
and James L. Rogers, v

Close Relatives

Mrs, Hamlin has advised she gave birth to a daughter,
Arleathia Elizabeth Flora Levy, on April 7, 1944, She stated
she was not married at the time, and her daughter took the
last name of Mrs, Hamlin's aunt. Her daughter presently resides
in Washington, D, C '

FB1/DOJ
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Released under the John F. EKennedy Assassination Records Collection Act of 1997 (44 USC 2107 Hote).
’ DATE: 11-14-2017

C S C

*- Alice Elizabeth Johnston Hamlin . !

Credit and Arrest Checks

Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain no
record concerning Mrs, Hamlin's daughter,

On pages six and seven of the summary memorandum
dated August 26, 1977, it was indicated judgments against
Mrs, Hamlin were awarded to Marlow Mazda, Washington Gas Light
Company, and Robert J, Banks Associates, plaintiffs, in the
Civil Division, District Court of Maryland.

' A representative of Marlow Mazda, Marlow Heights,
J Maryland, advised Mrs, Hamlin has not made payment on the
$1,126.76 judgment awarded by the court on September 3, 1976,

A representative of the Credit Department, Washington
Gas Light Company, Washington, D. C., advised Mrs. Hamlin has
not made payment on the $206,13 judgment awarded by the court
on October 6, 1976, In addition, Mrs, Hamlin's account
currently totals $562.49, and her gas has been turned off due
to nonpayment, :

A representative of Robert J, Banks Associates,
Hyattsville, Maryland, advised Mrs, Hamlin has not made payment
on the $360 judgment awarded by the court on -February 19, 1976.

On page seven of the summary memorandum dated
August 26, 1977, it was indicated a judgment against Mrs, Hamlin
for $363.99 and $3 costs was entered in General Sessions Court,
Washington, D, C. ’ ’

Records of the General Sessions Court, Washington,
D, C., indicate the above judgment had been awarded to the
- Reliance Insurance Company, Washington, D, C.

A representative of Reliance Insurance Company,
Washington, D. C., advised his records contain no information
concerning the above-mentioned judgment against Mrs. Hamlin, i

. On page seven of the summary memorandum dated
. August 26, 1977, it was indicated a warrant had been issued
for Mrs, Hamlin by the Police Department, Prince Georges
County, Maryland,

DocId: 32319657 Page 8
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‘Alice Elizabeth Johnston Hamlin

o

- A representative of that Police Department advised
the warrant was placed on stet docket on the condition
Mrs., Hamlin made restitution.

Agency Checks

Records of the Bureau of Personnel Investigations,
Civil Service Commission, indicate applicant-type investigations
were conducted by that agency concerning Mrs. Hamlin in 1961,
1963, and 1965.

During the course of the 1961 investigation, it was
determined that Mrs. Hamlin's credit record contained a record
of numerous suits and collections as well as bad check
information and notices. The suits ranged in amounts from
$58 to $400.09 dating from 1947 to 1961, Eighteen suits had

"been filed, and none had been paid. .

During the course of the 1963 investigation, it was
determined Mrs. Hamlin had been dismissed from two former
Government employments due to excessive absenteeism. It was
also determined Mrs. Hamlin listed a daughter, born April 7,
1944, on a hospitalization form. This birth was confirmed
'by Mrs. Hamlin's sister, Yetta Wilson, Washington, D, C.,
who also advised Mrs., Hamlin had attempted suicide in 1953,
Records of D. C. General Hospital indicated Mrs, Hamlin
was admitted on March 22, 1953, for mental observation
and was released March 25, 1953. Records of the Metropolitan
Police Department, Washington, D. C,., indicated Mrs. Hamlin
was arrested on March 22, 1953, on the complaint of her
husband for mental observation. These records also indicated
she was arrested for disorderly conduct (loud and boisterous)
on August 20, 1961, and forfeited a $10 fine. It was also
determined that Mrs. Hamlin's credit record contained
information concerning numerous collections, suits, and
Judgments against her dating from 1954 to 1963.

. -The records also indicate Mrs, Hamlin furnished a
signed sworn statement to Civil Service Commission personnel
on March 28, 1963, wherein she stated she was unaware that
she had ever been dismissed from two previous Government
employments. She admitted having had attempted suicide in
1953 by taking sleeping pills and turning on a gas stove,

'DucId:SEBIEEﬁT Page 9
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Alice Elizabeth Johnston Hamlin

and she also admitted her 1961 arrest. She stated, however,
that she did not consider them arrests and, therefore,
omitted them from her application for employment dated
July 12, 1962. She also admitted giving birth to a daughter
out of wedlock. In addition, Mrs. Hamlin stated she was
making regular payments in an effort to pay all her debts
which she estimated to be in excess of $1,400. She said

- that if she had ever written any bad checks, she made them
good. She said she would like to forward to the Civil
Service Commission copies of some paid accounts which were
reportedly unpaid. The records contain no information
indicating this was ever done.

: During the course of the 1965 investigation, it was
determined that Mrs, Hamlin had omitted her two previous arrests
from her application for employment dated February 21, 1964.
It was also determined that from March, 1963, to March, 1965,
Mrs. Hamlin had no credit record. :

s,

The records also indicate Mrs. Hamlin furnishes\g
signed sworn statement to Civil Service Commission personnel
on March 31, 1965, wherein she stated she did not consider
her previous two arrests to be actually arrests but understood
then she had an arrest record and that she is obligated to
list that information on applications for Government employment.

It is noted that on her Security Investigation Data
For Sensitive Position form dated July 25, 1977, Mrs. Hamlin
answered no to questions concerning whether she had ever been
discharged from employment and had she ever been arrested.

It is also noted that on August 11, 1977, the files
of the Metropolitan Police Department were found to contain
no arrest record concerning Mrs, Hamlin or her close relatives,
In addition, the results of a current credit check concerning
Mrs. Hamlin appear on pages five, six, and seven of the summary
memorandum dated August 26, 1977.

Information has been received from the following
governmental agencies indicating their files contain either
no record or no additional pertinent information concerning
Mrs. Hamlin:

Department of Health, Education, and Welfare;

Office of Security, Department of the
| Interior; and the Veterans Administration.

-4 -
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, ’ : - August 26, 1977

5 RY LIAISON

Honorable Louis Stokes

Chairman , § o o
Select Committee on Assassinations
United States House of Representatives
Washington, D. C. |

'Dear Mr. Chairman:

' In accordance with a request received from you

. on July 27, 1977, an investigation has been conducted .

concerning Mrs. Alice Elizabeth Johnston Hamlin. Tranz-
witted herewith are two copies of a surmary memorandum .
containing the results of this investigation. :

- Checks of the records of the Bureau of Personnel
Investigations, Civil Service Commission: Office of Security,
Department of the Interior: Departmerit of Health, Rducation,
and Welfare; and the Veterans Administration concerning

-~ Mrs. Hamlin have not been completed. When these checks and

additional ipquirigs_have»been‘complete&,‘you‘will be advised.

. sincerely yours,

B ,Ciarende.M.JKalley':5‘

- . Director
Enclosures (2) - '
awe1mraa e L
- (8) : - - SEE NOTE PAGE TWO.
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Honorable Louis Stokes " : R

Notc: Hanlin recently employed as receptionist, House Selcet
Cormittec on Assassinations, Washington, D. €. Several bad
debts and bad checks located for Mrs. Hamlin. Three judgments
againost Mrs. Hemlin for bad debts located. Traffic Jjudgment
against Mrs. Hamlin, with driving privileges suspended, located.
Warrant dated 2-19-71, issued for Mrs. Hamlin on charge of

. inpufficient funds check. No digposition located. Investigation
otherwise favorable. Four agency checks, divorce verification,
interview of ex-spouse Rogers, and additional intervieus
outstanding. - ' B

IDunId:SEBlBEﬁT Page 12
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

August 26, 1977

ALICE ELIZABETH JOHNSTON HAMLIN

i

¢ | THE INVESTIGATION OF MRS. HAMLIN COVERED INQUIRIES
2 AS TO HER CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO
' INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HER INCOME.,

Birth

R Mrs. Hamlin was born on June 8, 1927, in Washington,
D, C., as Alice Elizabetthbhnston. S

'Education_ 

| Mrs;‘ﬂahlin attended Dunbar High School, Washington,
D. C.,, from September, 1942, to June, 1945, when she was
graduatgd,gv s : R . )

‘Mrs, Hamlin attended Miner Teachers College, now

known as District of Columbia Teachers College, Washington,

D, C,, from September, 1945, to June, 1946, on a part-time
basis, receiving no degree, L

- .Shejattended District of Columbia Teachers College,
Washington, D, C,, from September, 1958, to December, 1958, on
a part-time basis, receiving no degree, o - :

~ She alsoAatfended Prince Georges Community College,
Largo, Maryland, from July, 1975, to February, 1976, on a
part-time basis, receiving no degree, - R -

Employment3 -*“”3’ A

June, 1945, to - " United States Maritime Commission,
September, 1945; and . - .. now known as the Federal Maritime
January, 1946, to = ..~ Commission, Washington, D, C., as _

July, 1947 = - ]v? 'j,1f"a clerk-typist

FBI/DOJ

DocId:32319657 Page 13
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“Alice Elizabeth Johnston Hamlin

A representative of Garfinckel's,
Washington, D. C., advised Mrs. Hamlin
has an unpaid balance on her account

in the amount of $206. This account
was turned over to a collection agency
in July, 1976, and no payment has been .
received,

. A representative ‘of Jelleff's,
Silver Spring, Maryland, advised that as
of June 30, 1977, Mrs., Hamlin s account
RO with an unpaid balance of $34.83 had
+. - been written off as a bad debt. He
- advised Mrs. Hamlin has been sent

monthly statements and notices requesting
payment,

A representative of Telecheck Washington,
Incorporated, Washington, D. C., advised
- that during the period from December 23,
1972, to the present, Mrs, Hamlin has
issued twenty-three bad checks totaling
$385.98, none of which have been paid.
He advised unsuccessful attempts have
been made, both by mail and telephonically,
to collect on these checks, '

Records of the Civil Division, District
Court of Maryland, Gaithersburg, Maryland,
indicate Marlow Mazda, a corporation,
Marlow Heights, Maryland, plaintiff, filed
a statement of claims on June 24, 1976,
against Alice E. Hamlin, defendant, for
services rendered, A consent judgment was
awarded on September 3, 1976, in favor of
the plaintiff in the amount of $1126.76
plus $12 court costs., The records contain -
no ‘information concerning payment by the

- defendant, ‘ _

These records also indicate the Washington
Gas Light Company, Washington, D, C.,
plaintiff, filed a statement of claims on
August 18, 1976, against Alice E, Hamlin,
defendant, for services rendered, A

-6 -
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a

Alice Elizabeth Johnston Hamlin

summary Jjudgment was awarded on -
October 6, 1976, in favor of the
plaintiff in the amount of $206.13
plus $5 court costs. The records
contain no information concerning
payment by the defendant,

These records indicate further that
Robert J. Banks Associates, Hyattsville,
Maryland, plaintiff, filed a statement
of claims on December 5, 1875, against
Alice E, Hamlin, defendant, for services
rendered. A judgment was awarded on
February 19, 1976, in favor of the
plaintiff in the amount of $360 plus
. $12 court costs, The records contain
no information concerning payment by the
defendant, =
Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain no
record concerning Mrs, Hamlin or her close relatives, except
the following: : ' -

Records of the Department of Transportation,
Bureau of Motor Vehicle Services, Govern-
ment of the District of Columbia, indicate
that on March 4, 1969, a final judgment.
against Mrs. Hamlin for $363,99 and $3 costs
was entered in General Sessions Court,
‘Washington, D, C,, for damages on account

of personal injury or damages to property
resulting from the ownership or the operation
of a motor vehicle on or about January 28,
1967. Mrs, Hamlin's driving privileges

were suspended on April 29, 1969,

Records of the Police Department,
Prince Georges County, Maryland, indicate
a warrant dated February 19, 1971, was
issued for Mrs, Hamlin on a charge of

- insufficient funds check in the amount
of $11.81, No disposition was located
regarding this charge,

-7 -
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

&

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

August 25, 1977
DANNY LYNN HARDWAY

THE INVESTIGATION OF MR, HARDWAY COVERED INQUIRIES
AS TO HIS CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO
INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HIS INCOME.,

Birth

Mr, Hardway was born on'Fahruary 15, 1954, in
Webster Springs, West Virginia,

Education

Mr. Hardway attended West Virgimia University,

Morgantown, West Virginia, from August, 1972, to June, 1976,

receiving a B,A, degree,

He attended Cornell University, Ithaca, New York,
from September, 1976, to May, 1977, receiving no degree,

Employment

During the period from June, 1972, to August, 1976

)

Mr., Hardway worked during the summers as a counselor, drafts-

man, purchasing agent, and laborer, in Summersville and
Monterville, West Virginia, ,

May, 1977, to Institute on Organized Crime,
July, 1977 Cornell University, Ithaca,
New York, as a researcher
July, 1977, to Select Committee on Assassinations,
the present United States House of Representa-

tives, Washington, D. C., as a

researcher

DocId: 32319657  Page 17
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Released under the John F. Kennedy Assassination Records Collection Act of 1997 (44 USC Z107 Hotej.
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- Danny Lynn Hardway

- Sister v - - Patricia K. Richard
. Wayne, Michigan

sister | Wanda M. Blackburn
Davenport, Iowa

. sister | Shirley K. Komorowski
' : - . Cowen, West Virginia -

- 31ster o ' " Barbara A, Catrow
| - : '+ Shepherdstown, West Virgini&

Persons interviewed during this inquiry who are
acquainted with Mr, Hardway's close relatives advised they
are reputable individuals.

Based on the background information furnished by
C o MP, Hardway and on investigation, he has no known close
relatives residing in Iron Curtain countries,

" Credit and Arrest Checks

- Information has been received from appropriate
 credit reporting agencies indicating their files contain
. either no record or no additional pertinent~information

concerning Mr, Hardway. :

Iinformation has been received from appropriate
. law enforcement agencies indicating their files contain no
record concerning Mr, Hardway or his close relatives, except
the following.

Mr. Hardway indicates he was arrested in 1970 by
the Sheriff's Office, Brevard City, Florida, on charges of
possession and sale of LSD and conspiracy to sell marijuana
and that adjudication of these charges was postponed, and
the records were destroyed.

A representative of the Circuit Court, Brevard
County, Titusville, Florida, advised his records indicate
- Mr, Hardway was a violator of the drug laws in 1970; however,
' his case was not adjudicated, the charges were dismissed
~and all papers and records were destroyed.

IDunId:SEBlBEﬁT Page 18 S :
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‘Danny Lynn Hardway

Records of the Traffic Court, Detroit,
Michigan, indicate Mr., Hardway’s sister, -
Judith H, Ghee, was cited on three
occasions betweep December 30, 1966, and -
December 8, 1970, for traffic violatioms
including prohibited left turn and speeding.

- The dispositions for these citations range
from a $5 fine to a $20 fine,

Agen;y Checks

The Bureau of Personnel Investigations, Civil
Service Commission, has advised its files contain no record
concerning Mr, Hardway,

The Central Intelligence Agency has advised its:
files contain no pertinent identifiable information concerning

The central files of the FBI, including the files
‘of the Identification Division, contain no additional pertinent
information concerning Mr, Hardway, ,

e e LN S g —
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- Hoaorable louis Stokes
Chairmaa ‘
Select Conmittee om Assasaimtiom
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Dear ¥r, Chairman:
In accordance wi.th a te@mt maeiveﬂ from
you on April 27, 1977, an inmtmtm hes b@ea
congdueted omcemim My, louis Hicks Hindle, Transmitted
© oL .herewzta are mm&aa ofamw mmmtammg
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Clavence H, Ee*néy
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

May 25, 1977

LOUIS HICKS HINDLE

THE INVESTIGATION OF MR, HINDLE COVERED
INQUIRIES IN THE CONTINENTAL UNITED STATES AS TO HIS
CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO
INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HIS INCOME,

Birth / -

» Mr, Hindle was born on Gctober/i7, 1952, in
La Plata, Maryland, -

Education

Mr, Hindle attended La Plata High School,
La Plata, Maryland, from September, 1967, to June, 1970,
receiving a diploma, .

He also attended Charles County Vocational
Tech Center, Pomfret, Maryland, as a part-time student
from September, 1969, to June, 1970, satisfactorily
completing a course in horticul ture,

While on active duty in the United States Army
Mr, Hindle was a part-time student at the University of
Maryland Extension Center, Frankfurt, Federal Republic
of Germny, receiving no degree, He also was a part-time
student at the European Branch of Central Texas College,
Killeen; Texas, in Hanau, Federal Republic of Germany,
receiving a Certificate of Completion for twelve semester
hours in law enforcement courses,

He also attended the I,T,T, Business Institute,
Falls Church, Virginia, from September, 1974, to September,
1976, as a full-time student, receiving an Executive
Secretary Diploma, Since September, 1976, he has attended
evening classes as a part-time student on an intermittent basis,

FEI/DOJ
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Released under the John F. EKennedy Assassination Records Collection Act of 1997 (44 USC Z1I07 Hote).
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Louis Hicks Hindle

The files of the Motor Vehicle

Administration, Glen Burnie, Maryland,

reveal Mr, Hindle received a traffic

citation on July 5, 1976, for :

speeding, for which he paid a fine of

$30, The files also reveal Mr, Hindle's
;o wife, Cynthia Jean Hindle, received -

a traffic citation on June 4, 1975, for

speeding, for which she paid a fine

of $30,

The files of the Ocean City, Maryland, -
Police Department reveal Mr, Hindle's
father, Raymond M, Hindle, was charged

- with assault with a deadly weapon and
‘carrying a concealed weapon, growing out
of job site dispute. These charges
were placed on the '"stet docket" (no
decision as to guilt or innocence was
made; however, charges may be brought
against him in the future) by the
State's Attorney of Worcester County,
Maryland, on May 19, 1976,

The files of the Motor Vehicle
Administration, Glen Burnie, Maryland,
reveal Mr, Hindle's brother, Raymond M,
Hindle, Jr,, received six traffic.
citations for no license in possession;
reckless driving, failure to stop, and
speeding (three) during the period
from September 19, 1967, to January 29,
1976, He paid fines totaling $86
concerning these charges,

The files of the Motor Vehicle
Administration, Glen Burnie, Maryland,
reveal Mr, Hindle's brother, George A,
Hindle, received six traffic citations
for racing, reckless driving (two),
and speeding (four) during the period
from November 24, 1960, to December 3,
1971, He paid fines totaling $120
concerning these charges,

- 5 -
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onorable YTouls Stokes

In view of the fact that grave allegations have been
nade concerning Mr., Holmes, and due to Mr, Blakey's statement
that the committee was not hiring Mr. Holmes, the applicant~
type investigation concerning Mr. Wolmes is being discontinued.

Sincerely yours,

William 8. Webster
i Dlrector

HOTE: Above committee reguested investigation of Mr. Holmes for
unspecified position. Mr. Holmes, owner of Holmes Polvearaph ,
Services, Miami, Florida. Major Stephen Burticelli, Public Safety
Department, Miami, Florida, furnished allegations concerning

Mr. Holmes directly to Mr. CG. Robert Blakey, Chief Counsel and
Director, Select Committee on Assassinations. Mr. Blakey advised
SA Danny O. Coulson, Legal Liaison, and Congressional Affairs Office
that he was not hiring Holmes. The applicant-type investigation .
is being discontinued. :
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1l - Mr. Monahan

él*3 Mr., Hurst

¢ &w~ Mr..PeeLman
1 - Mr. Hotis
1l - Mr. Mulilen

October 21, 1977

BY LIAISON

danorable Louis qtokes

Chaixrman

Eelect Cowmittee on Assassinationa
United States House of’ Reprasentatives
Washington, D. C. :

Dear Mr. Chairman-

; : N . Im accordance with a request received from you

: y on September 23, 19877, an investiqation has been conducted
concerning Mx, gghg William Hornbeck. Transmitted herewith
, . are two copies of a summary. msmoran&um c0nﬁaining the

. - results of this investigation..

i o o Applic&nt~type investiqations were ccnuucted

| - concerning Mr. Hornbeck in 1968 and 1974, the results of
. which have been incorporated 1nte the enclosed summary

memorandum. . B

R

'1 :Siﬁ¢ere1y you:s;'€j;‘“'

Clarence ﬁ. Kellayi :

i -

Director
‘;Ehgloéﬁres‘(sz’f1*f[‘VV"V
aM:da 9(IX) R SR R P
(7) . .- . 'SEE NOTE PAGE TWO.
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Honorable Louis Stokes

NOTE: Hornbeck recently employed as staff counsel, House Select
Cemmittee on Assassinations, Washington, DP. C. One former
supervisor recommends if Hornbeck has matured and accepts
supervisory instructions. One former assoc¢iate who recommended
in 1974 does not recommend now due to Hormbeck's relationship
with woman to whom he was not married. Voman admits former
relationship and intermittently residing with Hornbeck and
recommends. Hormbeck arrested 1959 for purchasing liguor when
under age and paid $50 fine. He had Selective Servxce card of
another in his possession. AUSA declined prosecutién. Investi-
gation otherwvise favorahle &nﬁ complete. '

Y

R N
“‘“\!\ \Od\\/\>\
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' UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535 ¢

October 21 1977
. JOHN WILLIAil HORNBECK'

THE INVESTIGATIONS OF MR, HORNBECK COVERED
INQUIRIES AS TO HIS CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING,
~ BUT NO INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HIS INCOME,

o : This summary memorandum contains the results. of
" applicant-type investigations conducted in 1968 and 1974 as
well ‘as the results of the current investigation.

= 'Birth

e ' - Mr Hornbeek was born on January 23 1940 in
o vPittsburgh Pennsylvania. L

'Education -

ur Hornbeck attended Dartmouth College, Hanover,

.New Hampshire from September, 1958, to June, 1959, and from

March, 1960, to December, 1962 when he was graduated cum
laude, receiving a B.A, degree. - .

_ He attended the University of Pittsburgh Pittsburgh,
Pennsylvania, from June, 1961 to August 1961, receiving no
degree. :

_ He also attended the University of Michigan,
.Ann Arbor "Michigan, from August, 1963 to May, 1966, receiving
an LL.B, degree. A

Military Service e

Mr, Hornbeck enlisted in the United States Marine
Corps Reserve on August 5, 1959, and served on active duty from
September 4, 1959, to March 3, 1960, when he was honorably released
as a private first class, He then served in the United States

~

FBI/DOY

DocId:32319657 Page 26



(Released under the John F. Kennedy Assassination Records Collection Act of 1997 ({44 USC 2107 HoEe).

DATE: 11-14-2017 .

John William Hornbeck

William D, Keller, Attorney, and former United
States Attorney, Department of Justice, Los Angeles, y
California, advised in 1974 he had not been the United States
Attorney when Mr, Hornbeck was employed as an Assistant
United States Attorney. He stated he had limited contact
with Mr, Hornbeck in connection with his employment in the
Federal Public Defender's office, He stated Mr. Hornbeck
was a good attorney who enjoyed an overall good professional
reputation, He said Mr, Hornbeck seemed like a very nice
guy and said he was a very personable individual. He ‘ _
advised he did not know Mr, Hornbeck well enough to comment
concerning his character and said he did not know
Mr, Hornbeck's personal associates. He said he felt there
was no question of Mr, Hornbeck's loyalty to the United
States. He stated that it was his understanding that
Mr, Hornbeck had been a good assistant when employed in the
Office of the United States Attorney. He said from his
exposure to Mr., Hornbeck, he recommended him for a position
of responsibility and trust with the Government,

When interviewed during the current investigation,

Mr, Keller advised that approximately three years ago while
vacationing in the Seattle, washington, area, he met
Mr. Hornbeck and a girl named Judy with whom Mr. Hornbeck
was traveling. He said they had a long conversation during
which time he came to understand that Mr, Hornbeck was
traveling with this girl to whom he was not married. He
said he knew that Mr, Hornbeck was single at the time, having
gone through a divorce, He stated his opinion of Mr. Hormnbeck
has changed as a result of this encounter and because of this,
he could not recommend Mr, Hornbeck for a position of trust
and responsibility with the Government, He stated that, in
his opinion, this kind of conduct should not be tolerated

. in those who are being considered for high public office.

Charles Opperman, salesman, World Realty Company,
Boulder, Colorado, advised he has known Mr. Hornbeck on a
professional and social basis for approximately two and one-
half years, He stated he originally became acquainted with
Mr, Hornbeck through his real estate office and said he
sold Mr. Hornbeck a residence in Nederland, Colorado., He :
stated that through his close association with Mr. Hornbeck,
he knows him to be a person of good character who enjoys a
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John William Hormbeck

fine reputation., He advised he has heard only complimentary
remarks concerning Mr., Hornbeck from their mutual acquain-
tances. He sald he knows Mr, Hormbeck to be a moral person
and a dedicated American citizen., He sald Mr., Hormbeck

has impressed him as a very bright and conscientious indi-
vidual who is am articulate and organized speaker., He said
‘he is aware that Mr. Hormbeck resided for approximately one
year during 1975 and 1976 with a female named Judy Walker

to whom Mr, Hormbeck is not married. He stated to the best
of his knowledge Mr, Hornbeck and Miss Walker resided
together as girlfriend and boyfriend from approximately the
summer of 1975 until the summer of 1976, He stated

Mr., Hornbeck's relationship with Miss Walker was not
flaunted but stated Mr. Hornbeck did not attempt to have
this relationship kept a secret. He said, in his opinion,
Mr. Hornmbeck's relationship with Miss Walker is a modern-day
relationship between unmarried persoms and stated he does
not consider this to reflect adversely upon Mr. Hornbeck's
moral character or reputation. He said he highly recommends
Mr, Hornbeck without reservation for a positiom of trust and
responsibility with the Government.

Judith Blanchard Walker, Law Clerk, Court of Appeals,
State of Colorado, Denver, Colorado, advised she first became
acquainted with Mr, Hornbeck in 1973 when they both worked in
the Office of the Federal Public Defender in Los Angeles,
California. She advised that between the fall of 1973 and
the summer of 1974, she and Mr., Hormbeck became involved in
2 boyfriend-girlfriend type relationship. She advised she
was aware at that time that Mr, Hormbeck was separated from
his wife. She said during the summer of 1874, she and
Mr, Hornbeck took an eight-week camping trip through the
western United States and traveled together in a Volkswagen
camper, She said she and Mr, Horanbeck slept together while
on this trip, She advised she left Califormia to begin law
school at the University of Colorado, Boulder, Colorado, in
September, 1974, She advised Mr., Hornbeck began his employment
with the Office of the Attorney Gemeral of Colorado in March,
1975, and resided in Nederland, Colorado, while so employed,
She said she maintained a permanent residence in Boulder,
Colorado, from September, 1974, through June, 1975, She
said at that time she moved to Mr, Hormbeck's residence in
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John William Hormbeck

Nederland where she permanently resided through September,
1975, at which time she moved back to her residence in
Boulder, Colorado, She said between September, 1975, and
June, 1976, she and Mr. Hornbeck remained romantically
involved and stated she occasionally spent the night at his
residence, however, did continue to maintalm her own residence.
She said she moved to Califormnia in Jume, 1976, and returned
to Colorado in early August, 1976, She advised at that time
she again moved in with Mr, Hornbeck and remained at his
Nederland residemce through September, 1876, She stated she
and Mr., Hormbeck remained romantically involved through
February, 1977, and advised she did spend some nights at

Mr, Hormbeck’s residence while again maintaining her own
residence in Boulder, Colorado. She stated she and

Mr . Hormbeck terminated their romantic relatiomship for
personal reasons in February, 1977,

) She described Mr., Hornbeck as ethical, religious,
and moral and sald he possesses a very intelligent and
professional mind. She said she highly respects Mr. Hornbeck's
judgment and said he has always possessed a good sense of
confidentiality regarding his employments. She said his
loyalty to the United States is unquestiomed., She stated
she is aware of the position for which Mr., Hormbeck is being
considered and said his many years of goveranment service '
make him highly qualified for such a positiomn, She said
she recommends him for this position without hesitation.

Sixty-eight additional persoms, consisting of
current and former supervisors and co-workers, present and
former neighbors, references,; professional associates, and
social acquaintances of Mr., Hormbeck's, were interviewed
during the investigations and they advised he is a loyal
American whose character, reputation, and assoclates are
above reproach, They highly recommended him for a position
of trust and responsibility. Several professional associates
advised Mr, Hormbeck has 'a great deal of expertise im the
prosecution of cases and competently handles cases of a
complex nature, Others stated Mr, Hornbeck is an excellent
and experienced trial lawyer., A few sald Mr, Hormbeck is
knowledgeable concerning the law and has the common sense
of how to apply that knowledge in a courtroom situation.

S
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John William Hornbeck

Credit and Arrest Checks

Information has been received from appropriate
credit reporting agencies indicating their files contain
either no record or no additional pertinent information
concernlng Mr, Hornbeck,

Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain no
record concerning Mr., Hornbeck or his close relatives,
except the following:

\ Records of the Police Department,
Somers Point, New Jersey, indicate
Mr, Hornbeck was arrested on August 22,
1959, as a disorderly person in that,he
misrepresented himself to purchase liquor,
When arrested, he was in possession of a
Selective Service Classification card issued
in someone else's name, He paid a $50
fine on the disorderly person charge on
August 22, 1959, In addition, this
information was discussed with the
Assistant United States Attorney, Camden,
New Jersey, who advised he declined prose-
cution for violation of the Selective
- Service Act in view of Mr. Hormbeck's
recent enlistment in the United States
Marine Corps Reserve,

Bar Affiiiations

: Mr. Hornbeck is eligible to practice law in the
State of California and the State of Colorado, No grievances
have been filed against him,. ~

Agency Checks

Information has been received from the following
governmental agencies indicating their files contain either
no record or no additional pertinent information concerning
Mr, Hornbeck: :

- 10 -
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Mr. Fehl
- Mr. Pe n
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- Mr. Hurst
- Mr. Malarney
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‘Jmly 15, 1977
BY LIAISON

Honorable Louls 8tokes

Chalirman

Seleet Committec on ﬁssasainatians
United States bouse of Ropresoentatives
Washington, D. C. e
F

K

Dear Nx. Chaifman:. : ¥
Im accordance with a request raceived from yon
on Jung 16, 1977, an inv&atiqation hag b@en conductod con=

cagning Migs Margoe Elaine Jack@an, Transmitted herewith

are tyo copies of a summary memgxaaéum gontaining the results
of this investigation. |

Sincerely. yours, >

Clarence M.'Kaxiay
Director :

Bnclogures (2)

DIM:Ajw (IX)
(7)

NOTE: Chairman above committee requested investigation of
Jackson for staff position. Investigation complete. Jackson's
father, Edward Jackson, has had five arrests for DWI and D & D.

o . : ' - : SN ]
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

July 15, 1977

- MARGO ELAINE JACKSON

‘THE INVESTIGATION OF MISS JACKSON COVERED
INQUIRIES AS TO HER CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING
BUT NO INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HER INCOME

B1rth

, MISS Jackson was born on July 9 1954, in
Shreveport Loulsiana. RN -
Educatlon

Miss Jackson attended Howard Un1versity, Washlngton,
"D C., from August, 1972, to December, 1975, when she was
graduated, receiving a B.A. degree. - She enrolled in a master's
‘program at Howard University in September, 1975, and is pres-
- ently attending on a part time basis. - .

Employment 4
June, 1972, to o ' Law f1rm of Stone, Thompson
August, 1972 o . and Edwards, Shreveport,

' S ' Lou1s1ana,-as a typ1st
~June, 1973, to - = ' Department of Public Safety,
- August, 1973 =~ . - - Shreveport, Lou151ana, as - a -
S O typist -

. September, 1973 ‘to’ B 'V»Howafd Uhiversity;.Washlngton,
May, 1975; and . ~D. C., on a part-time and
September, 1976, to . full-time basis as a typist,
May, 1977 - secretary, research coordlnator,

and tutor

FB1/D0oJ
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Margo Elaine Jackson

Half brother , Edward Dixon
' - New Orleans, Louisiana

Persons interviewed during this inquiry who afe
acquainted with Miss Jackson's close relatives advised they
are reputable individuals.

Credit and Arrest Checks

Information has been received from appropriate
- credit reporting agencies indicating their files contain
either no record or no additional pertinent information
concgrning Miss Jackson,

Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain
no record concerning Miss Jackson or her close relatives,
except the following:

Records of the Shreveport Police
Department, Shreveport, Louisiana,
indicate that Miss Jackson's

father, Edward Jackson, has been
arrested for the following offenses:
drunk and disorderly on December 23,
1934, for which he paid a $25 fine;
driving while intoxicated on

November 3, 1963, for which he paid a
$250.50 fine; driving while intoxicated
on June 16, 1965, for which he paid a
$352.50 fine; drunk and disorderly on
October 26, 1965, for which he paid a
$52.50 fine; and driving while intoxi-
cated, third offense, on May 25, 1967,
for which he paid a $502.50 fine.

Agency Checks

Information has been received from the Bureau of
Personnel Investigations, Civil Service Commission, indicating
its files contain no additional pertinent information con-
cerning Miss Jackson.
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BY LIAISON

Honoyable Louls Stokes

Chialrnnn

Select Copmittee on bssassinations
United States House of Representatives
Washington, D. C,

Dear Mr. Chairmen:

Beference is made to my letter dated April 29,
1877, which furpished you the x@w%iﬁm of investigation
concerning ; Transmitted herewith
are two copie B B ‘ ry memorandum con
taining the results mﬁ &ﬁ@mmimﬁmx imv&%ﬁiggzigg conducted
concerning Mr. Johnson.

This concludes the investigation in this matter.

Sincerely yours,

Clarence M, Relley
birector

Enclosures (8)

HOTE: Interviews of six former associates in U. S. sztazasg s
Office, Washington, D. C., conducted, ’ =
one did, and one felt not gualified to reco 3

internal memoranda from Dept. of Justice and U. §. Attorney's
Office obtained and se, forth: InVéstigation complete.

WD samo {(IX)
(7)
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

s
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535 ~

"May 9, 1977

GENE RANDOLPH JOHNSON

J

, The information contained in this summary
memorandum supplements the information contained in
a summary memorandum dated April 29, 1977,

Interviews

. Donald E, Campbell, Chief, Major Crimes
Division, Office of the United States Attorney for the
District of Columbia, Washington, D, C., advised that
information contained in the files of the Office of the
United States Attorney reveals Mr, Johnson was called in 1973
to testify before a grand jury in a case entitled
"United States vs. Simpson," Criminal Docket 664-73.

He said this matter involved gambling activities and
corruption in the' District of Columbia, He said the

files reveal that during the course of the Federal Grand
Jury investigation, information was developed indicating
Mr, Johnson had a close association with one Charles L,
McDaniel, also known as '"Black Danny," a convicted gambler
-and notorious underworld figure, and one Adolphus Wiggan,
also known as "Face," who was an associate of McDaniel's,
He said as a result of these associations Mr, Johnson was
called to testify in the Simpson matter,

Mr, Campbell said he is not personally acquainted
with Mr, Johnson; however, he is aware of the fact _
that Mr, Johnson's testimony before the Federal Grand Jury
concerning his contacts with various gambling figures was
generally unconvincing, He said he believes Mr, Johnson is
generally regarded as a personable and likeable individual, ;
but based on his limited knowledge of Mr, Johnson, he would t
not recommend him for employment with the United States -
Government,

FBl1/DOJ
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hn F. 1 i i Records Collection Act o
) F. Kennedy Assassination
Released under the John
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T
'
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-

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 1
POSTPONEMENT {NFORHATION.SHBET (JFK MATERIALS)

3 Page(s) withheld ehﬁirelx at this location in the file.
One or more of the following statements, where indicated,
explain this deletion (these deletions).

i P Deletions were made pursuant to the pPostponement
- rationale indicated below with no segregable material
available for disclosure. Al}l references relate to

Section 6 of the "President John F. Kennedy Assassination
- Records Collection Act of 1992." :

- 0] Subsection 1A (iﬁfelligence agent's identity)‘
{1 Subsection 1B (intelligence source or method)
[] Subsection 1C (other matter relating to military

defense, intelligence operations or
the conduct of foreign~relations)

(] Subsection

~ N

(living person who provided
confidentialwihformatiop) |

pd Subsection 3 - ~(unwarranted invasion of privacy)

Kcoeperating individual'or foreign
government, currently requiring -
protection) - '

oo

{1 Subsection

[] Subsection 5 (security or protective procedure, .
‘ currently or expected to be utilized)

[l Information pertained to a matter unrelated to the'JFK
Assassination investigation: '

{} For your infcrmation:'

bg The following number is to be used for reference
regarding this page-(the;e pages) :

| )2 ~tf
Judfma'zly oarey 5’_/9/?} Z‘. ‘f

XOOO00000KK ~ XOO0000KXX.
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Gene Randolph Johnson

. Robert L, Keuch, Deputy Assistant Attorney
General, Criminal Division, Department of Justice, .
Washington, D, C,, made available the file concerning

. Mr, Johnson, The file contained a letter of commendation
from the United States Attorney for the District of
Columbia to Mr, Johnson dated March 2, 1972, concerning

- . Mr, Johnson's willingness in testifying against a brother

-member of the bar in a narcotics matter, The files also
contained a memorandum dated January 25, 1974, from
Mr, Johnson to the Assistant Attorney General, Criminal
Division, Department of Justice; a memorandum dated
February 1, 1974, from James F, McMullin, Assistant United
States Attorney, to Earl J, Silbert, United States Attorney;
and a memorandum dated February 7, 1974, from Earl J,
Silbert to the Assistant Attorney Gemeral, Copies of
the latter three memoranda are enclosed herewith,

B J. Theodore Wiesman, Attorney, Wiesman and
Wiesman, Rockville, Maryland, was interviewed in the
Office of Donald E, Campbell, Chief, Major Crimes

~Division, Office of the United States Attorney for the

- District of Columbia, Washington, D, C, Mr, Wiesman said
he was formerly an Assistant United States Attorney and
was '"lead counsel" handling the investigation concerning
a matter in which Mr, Johnson appeared as a grand jury
witness to testify concerning his, Mr. Johnson's,
association with certain gambling figures in the Washington,
D, C,, area, He said that based on a review of the files
and records concerning that investigation, and based on
his recollection of Mr, Johnson, he would not recommend
Mr, Johnson for employment with the United States Government,
Mr, Wiesman said he does not desire to offer any further '
comment since he is no longer an employee of the Office
of the United States Attorney, and feels any further
comment should be made as an official statement from the
Office of the United States Attorney,

James F, McMullin, Attorney, Department of
Justice, Washington, D, C,, was interviewed in Cambridge,
Massachusetts, He said he is presently on a training
assignment and is attending Harvard University as a
candidate for an M,A, degree, He said during 1972 he

-2 .
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Gene Randolph Johmson

commenced an assignment as an Assistant United States
Attorney in the District of Columbia to investigate

gambl ing operations, He said during this period a major
investigation was underway concerning gambling, corruption,
and the possible bribery of local police officials, = The
Washington, D, C,, Metropolitan Police Department assisted
in the investigation, During the investigation, legal
authority was obtained in 1972 to monitor the telephone at
the residence of Charles L, McDaniel, a local gambler,
McDaniel was subsequently conviéted on gambling charges and
was later summoned to testify before a Federal Grand Jury.
He refused to do so and was given a six-month sentence for
contenpt, .

Mr., McMullin said the monitoring or '"tap" on

McDaniel's telephone produced two conversations that were

matters of concern to the Office of the United States

Attorney, He said information concerning these conversa-

tions, as well as other matters, is contained in a memoran-

dum dated February 1, 1974, authored by him and directed '

to the United States Attorney, He said one of the central

points of concern emanating from these two intercepted

telephone conversations was the identity of '"the judge"

and "another judge." He said one of the participants in

one of the comversations was confronted with a transcript

of the call and identified 'the judge" as Mr, Johnson,

He said there was some concern also as to whether the

comment about "another judge" was indicative of a possible

entree to a member of the judiciary in the District of

Columbia, Mr, McMullin said Mr., Johnson, who at the

time was an attorney assigned to the Criminal Division

"of the Department of Justice, had been known to him since

1970, He said because Mr, Johnson was identified as :

"the judge," and since he was scheduled to be a witness in

"United States vs, Simpson” based on his prior testimony '

before the Federal Grand Jury, he, Mr, McMullin, asked '

Mr. Johnson to meet with him on January 24, 1974, to discuss

various aspects of the matter, particularly since it appeared |
' Mr, Johnson would be a witness in the Simpson case, He said they |
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Gene Randolph Johnson
discussed Mr, Johnson's association with Charles L,
McDaniel, which Mr, Johnson described as "social" and he
said the association was in no way a compromise of his
employment with the Department of Justice, Mr, McMullin
sald they also discussed the facts concerning one of the

- intercepted telephone calls and the fact that Mr, Johnson
‘had been identified as "the judge," He said Mr, Johnson
told him he had asked one "Skip" Adams to place the call
to McDaniel for him, Mr, Johnson, early on Thanksgiving
morning in 1972, and not to 1den£1£y him by name, He said
Mr, Johnson told him that shortly after the call he
visited at McDaniel's residence to inform McDaniel he .
and his family would not be attending a Thanksgiving Day
affair being hosted by McDaniel,

Mr, McMullin said considering all the circumstances,
those being an early morning phone call to McDaniel ,
known gambling figure; Mr. Johnson's subsequent visit with
McDaniel shortly thereafter; and the length of the
conversation between Mr, Johnson and McDaniel, created the
impression in his mind that Mr, Johnson was not being
candid in explaining the real purpose for his visit to
McDaniel, He said this impression was bolstered by the
fact that a young woman Mr, Johnson had named as having
driven him to McDaniel's home was also interviewed by
Mr, McMullin, She admitted she was Mr, Johnson's mistress
and said when they arrived at McDaniel's home, Mr, Johnson
went upstairs with McDaniel and remained there some time
while other guests were in the recreation room, He said,
taking all things together, he found it difficult to
believe Mr, Johnson visited McDaniel only for the purpose
of declining an invitation,

‘ He said he also questioned Mr, Johnson concerning
the fact that when one "Monk" Moore, a gambler and heroin
dealer, was arrested, Mr, Johnson's telephone numbers were
found in Moore‘'s address book, He said Mr, Johnson told
him he had only a casual social acquaintance with Moore.

. He also told him of having met Moore's girlfriend or mistress,
who at one time had been employed in his, Mr, McMullin's,
office, Mr, McMullin said this fact was not discovered until
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Gene Randolph Johnson

Moore ‘was arrested, He said he asked Mr, Johnson if he
knew the girl was Moore's mistress and that she was an
employee in the Office of the United States Attorney, then
why had not Mr, Johnson reported this information to the
girl's superiors, He said Mr, Johnson replied that since
the FBI had conducted a background check on her, he did
~not feel it was his responsibility to "backstop" the FBI,
He did say he had reported the matter to Luke Moore,
Chief Judge, Superior Court Division, Mr, McMullin said
he subsequently inquired of Judge Moore if Mr, Johnson
had so advised him, He said Judge Moore recalled that
after "Monk" Moore was arrested and his girlfriend's
employment was ascertained, Mr, Johnson came to him and
insisted he had told Judge Moore about it earlier, but
Judge Moore did not recall Mr, Johnson's having done so.

Mr, McMullin said after the discussion with
Mr, Johnson on January 24, 1974, he had no further associa-
tion with him, Mr, Johnson was not called as a witness in
the Simpson case, which was later dismissed, He said shortly
after their discussion he received an inquiry from his
superiors asking why he was investigating Mr, Johnson,
He said he then prepared the memorandum of February 1, 1974,
which is on file either in the Department of Justice or in
the Office of the United States Attorney, Mr, McMullin
said even though Mr, Johnson was well acquainted with many
people on all levels of the black community, he cannot
condone Mr, Johnson's association with gamblers, He pointed
out that although the investigation failed to show Mr, Johnson
had knowledge of gambling operations or was otherwise
involved in any wrongful activity, he is convinced Mr, Johnson
was less than candid in discussing his associations with the ;
gambling element in the District of Columbia, He also said
he cannot condone Mr, Johnson's relationship with the young
lady who drove them to McDaniel's home, He noted the young
lady admitted she and Mr, Johnson were engaged in an
adulterous relationship, He said he would not recommend
Mr, Johnson for a position of trust and confidence,

William S, Block, Assistant United States Attorney,
Fraud Division, Office of the United States Attorney for the
District of Columbia, Washington, D, C,, advised he has o
known Mr, Johnson since June, 1970, and was associated with
him until September, 1972, He said Mr, Johnson is a gregarious
. person with an outgoing personality who impressed him as
g’ being alert and possessing an excellent memory, He said

- 5 -
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he has seen Mr, Johnson on an infrequent basis since 1972,
but whenever they meet Mr, Johnson always remembers him and
speaks, Mr, Block said inasmuch as their contacts have

‘been limited he does not feel he is in a position to evaluate
Mr, Johnson's qualifications and could furnish no further
comments concerning him,

' George W, Calhoun, Chief, Special Litigation
Section, Criminal Division, Department of Justice, Washington,
D, C,, advised he has known Mr, Johnson since 1970 and was
professionally associated with him from 1970 to 1976, He
said he supervised Mr, Johnson for approximately a one-

year, period, He said Mr, Johnson is a pleasant, even-
tempered and affable person who, as an attorney, was
competent, trustworthy, and helpful, He said Mr, Johnson's
morals, patriotism, and reputation are above reproach,

: Mr, Calhoun said he recalls several years ago
Mr, Johnson was called to testify before a grand jury
concerning his apparent association with various known
gamblers at social functions, He said it is his recollection
that one gambler, after being arrested, was found to have
a notebook in which Mr, Johnson's home and office telephone
numbers were listed, He said he believes Mr, Johnson used
poor judgment in associating with such people, He noted, how-
ever, he believes Mr, Johnson has learned and profited by
this mistake in judgment, He said in his opinion such a matter
should certainly not bar Mr, Johnson from holding a position
of trust and confidence and he so endorsed Mr. Johnson,
stating that he would gladly rehire Mr, Johnson,

Lawrence E, Barcefla, Assistant United States
Attorney and Deputy Chief, Major Crimes Divisision, Office
of the United States Attorney for the Dis trict of Columbia,
Washington, D, C,, advised he became acquainted with .
Mr, Johnson in 1973, He said at that time he also became
aware of Mr, Johnson's association with several gambling
figures in Washington, D, C, He said Mr, Johnson subsequently
testified before a grand jury concerning police corruption
and gambling, He said in this regard he is of the opinion
that Mr, Johnson's admissions concerning his close relation-
ships with various gamblers constituted a display of a
"division of loyalty and conflict of interests" on
Mr, Johnson's behalf, He said because of this he would not

- 6 -
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recommend Mr, Johnson as being suitable for employment with
the United States Government in a position of trust and
confidence,

ﬂency Check

: The files of the Bureau of Personnel Investigations,
Civil Service Commission contain no reeord concerning
Mr, Johnson,

Enclosures (3)
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M emomfza’um

L Henry E.. Petersen | : , S T '
TO ¢ assistant Attorney General . DATE: January ?5' 1974
t+ °©  Criminal Division P R O
.~ = .Gene R. Johnson, Attorney :{;,<f5;;h:§,%QRJ:jem :
FROM  :  tnternal Security Section g S
. &r ’...’rﬂx'Criminal-Division ,

SUBJECT: .-‘.UNI'I‘ED 'STATES ATTORNEY s OFFICE
LU ek ‘DISTRICT OF COLUMBIA R
GRAND JURY ' =" GAMBLING INVESTIGATION *

VThe purpose of'thls memorandum is: to prov1de you w1th‘; o
'ﬂ:detalls'regardlng ‘ax suggestlon by the United States Attorney s -
Office. for the District of: Columbia that I assist them in. “
dbtaining.evidenceﬁin;aLoriminal-investigation;involving~
socia zof ‘mine-din the.Black community. . naidmil, e

o By;wéy=of.baokground I;came'to Washington,.D.. C:: ST
-l 471964, dttended Howard: University Law ‘School and graduated” .
SO inv 1967. I have worked as a Deputy United States Marshal ' .
(January 1968 - September 1969), a Staff Assistant in the .- i
United ‘States Attorney's Office (Septenber 1969 -iMarCh¥197l),"fﬁf7
andhave. been an;attorney'with the Department of: Justice .. . . 0
, since ‘March 1971.° I have many associates in Washington's':
. Black '’ communlty,-as well as the Prosecutor's Office and the.
. Police Department: : From my experience 'in living in Washington,
.. :it.-has'not been uncommon for known gamblers in the Black'.
© . ‘community to socialize and associate with Black political
Wi leaders, professionals, judges, lawyers, police officers and -
“f’government ‘officials and employees at all levels.  ‘In that S
"‘connection ‘I have, over the years, attended social functions '
-and ‘frequented restaurants where known gamblers have been
‘present. Because of my knowledge of the Black community,
and my associates, I have been called upon from time to time
to assist the Office of the Attorney General and the United
States Attorney's Office in such matters as criminal prosecu-
tions and communlty relatlons.

R S

IDucId: 32319657 Page 44



rRElEElSEﬂ"IJIlﬂEI‘ the Tohn tey.
F. Kermedy Assa551nat
DATE o 14 2917 ion Reourds Collection Ac!t of 1997 {44 I.ISC 7107 Ho

, :
" . » - ‘; . . o .

g0, . . -:. ) . o ) R — ) . .

) ‘ B /o o : kv) o ‘

. aen

[

- Ont two occa31ons, April 27 and May 23, 1973, I appeared
before a grand jury for the United States District Court for
the District of Columbia and was interrogated regarding
. certain of my associates. . prior to each appearance, I
informed my immediate superior at the Department of Justice,
Mr . Edward Szukelew1cz, then Chlef of the Selectlve Serv1ce

g Unlt. ‘ fe T A :

~fAt my flrst appearance before the grand jury in Aprll
'1973 ~1.was questioned about my : activities during the early S
“‘morning hours of :November 23, 1972. That -evening I had - B
“visited a- lady friend who,. later that night, drove me to I
Bllly Simpson's. Restaurant "in the 3700 Dblock of Georgia
Avenue, N W. I arrived at the restaurant at. about 2 : 00 a m;‘
“‘and ‘went to the second floor where I’ saw Skip. Adams, "an RS
acqualntance, who was talking on the’ phone, which I laterﬁji"“ :
"“1earned was: tapped by the District of Columbla Police, to'’ ‘
..Charles McDhaniels, 'a known gambler.. told. Adams to tell
‘*McDaniels that I wanted to see hlm, 1t was lmportant ‘and o

fﬁ ‘not to mentlon my name.. - e

: ‘Shortly thereafter, Adams, my lady frlend and I went
’ to McDaniels' home-on -Iowa Avenue, N. W.. Upon entering _: : SRS
~the house T -asked one of the young ladies present where McDanlels e
: 'iwas and she said, "upstairs".  As I got to the top of the L
- .stairs, I saw McDaniels. 51tt1ng on the bed talking . w1th a
"~man whom I did not know. = I waited a moment, the man left,
‘McDaniels greeted me and said that we could talk while he
_shaved. I told him that my family and I would not be
‘coming to his Thanksgiving party the afternoon of the: 23rd
because we were having a guiet family dinner at home.
McDaniels appeared upset because. some of the other people
who had been 1nv1ted had also cancelled out and he said that
he had spent a lot of money for food and ligquor. I apologized
to him and don't believe .that we talked for more than 15 or
20 minutes. : : ~ .
During that first appearance before the grand jury, - I
- was asked by the prosecutor what it was that was so 1mportant

bty
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that I had to tell McDaniels and I testified that T had no
recollection. On my second appearance before the same grand
jury, I was asked the same question and testified that I had
had an opportunity to think it over since my first appearance
ahd stated that "I discussed.the Thanksg1v1ng party with

McDaniels and the fact that my family and I regretted that .
- we would not be able to attend O -

. -Whlle'I was with McDaniels on November 23, the young
%2 lady, who drove me to his home, called me and said that she
. was ready_to_Leave. I left McDaniels, walked her to her o
' car and returned to the McDaniels' home where a small party
. .was in;ﬁrogress.in‘the basement. Present were McDaniels,.
;‘fAdams, two young ladies and I. A short time later, Billy o
v,;rSmeson,uthe restaurant owner, came- in. We had a few drinks
'fgand Simpson left -and later .on, Adams and I left together.
i 1'am relating these facts because I was qguestioned before.
"/ the grand jury about. these .events and I have later learned
% that Adams had made some phone calls from the McDaniels' phone,
h-ag3wh1ch had also been tapped by the D. C. Police Department and,
”fdurlngnthat telephone call Adams made reference to a “meetlng"v

mIn my second appearance before the same,grand jury on
< May ‘23, I was sworn in and advised of my rights and again
’f;questloned by the Assistant United States Attorney about
."me previous testimony regarding the events of the morning of
- November 23, 1972. I testified as I had in the first session.
- The Assistant then read to me a list of telephone numbers
“which included my old home phone number, my new home phone-
" nunber, my number ‘at work and the number of the United States
' Attorney's witness rcom. He asked that I identify the numbers,
- which I did, except for the witness room number which I could
not immediately recall. Subsequently, after a suggestion by
the Assistant that it was the telephone number for the witness
room, I recalled that it, in fact, was. The numbers were, I
believe, written in a notebook taken from Monk Moore at the
time of his arrest for gambling and narcotics violations.
I have known Monk Moore for about five years and have talked
with him various times. on the phone, and it is my best
recollection that I probably gave him my numbers so he could

call me regardlng such things as tickets for ball games and
fights. :

L mg
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_ ‘I was then interrogated regarding any association with

Moore, and I testified that I knew him. I was asked if I

, knew Moore was a gambler and I responded that I always thought

"of him as a "flat-foot hustler", (pool shark, card player

and crapshooter), ‘but not involved in illegal ganbling.

During the time I have known Moore, I have never known him
" to have been arrested or charged with any criminal activity.

.I was also questioned about Moore's girl friend who worked

“in the United States Attorney's Office and I testified that
- I had known her and reported to then Chlef ‘Assistant United S
~ states Attorney for the Superlor Court Luke Moore, that she L

"was Monk Moore s glrl frlend o . o

e BEETTEA one of the grand jury ses51on ’ I ‘was . asked 1f I f -
- ;7had ever told-Simpson or McDaniels that I was “"putting - - ...
,gﬁftogether some 1nformatlon" e testified truthfully that ‘

* -1 had never made that statement nor had ever put together L _
“information for:: Slmpson or .McDaniels or anyone else.urIgggﬁhi‘ﬁva?’”
.later learned. that .in a tapped telephone conversatlon,ffﬁff
ijlmpson ‘had made the statement that he had "a judge putting . .
;ftogether some information” for him. I am known in the Black .
“community as "The Judge" and Simpson has stated that he was . B
; not referrlng to a“'udge, but to "The Judge, Gene Johnson" h_;"" -

o r181mpson has 51nce been charged w1th makxng 1ncon51stent
f'fstatements before the grand jury. The telephone conversatlon
.+ .in which a reference was made to- "a-judge" or "The Judge".
.was made on November 11l in a telephone conversation between
‘McDaniels and Simpson. . Simpson has testified that I was in
his restaurant on November 11 and that I had some young ladles;
Simpson wanted McDaniels, a bachelor, to meet. When I was.
~‘questloned about whether I was at Simpson's on. November ll
I testlfled that I had absolutely no recollectlon.

Durlng my second appearance, I was also questloned : !
regarding any association with Bernice Thompson, a known ‘
thief and drug user, who was arrested in 1972 for grand
larceny. After her arrest she had expressed concern to me
about the possibility of going to jail and I referred her to
-a Black attorney. I told her at one time, prior to her
appearance in court, that since she had not been charged
with a crime of violence, had a llberal judge and a good

Y
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lawyer, that she probably would not go to jall. However,
she was sentenced from one to three years. Apparently,
she had been overheard in a telephone conversation with
McDhaniels that she was upset with me because I had said
" she would probably not do any time and, in fact, was given
a prison sentence. I testified that I did absolutely
‘nothing to affect her sentence in any way. I believe she
- 'said the same- thlng.~ S ' :

R

—

o Before my second appearance before the grand jury and
."i because I was concerned about the fact that I had been called
“again, I asked Assistant United states Attorney Martin Linsky
.~ whether I was the. subject of a crlmlnal investigation and he
. said.no. After the session was over, Linsky apologized for
. "being rough on me" and I replied that he was only doing his
i joba: I heard. nothing from the United States Attorney's
. Office for 8 months until January.21l,. 1974, when I received A
NATTa“call from Assistant United States Attorney James McMullin, o
QTDeputy Chief of the Major Crimes Section, who asked me to ‘
‘. come to hlS offlce to dlSCUSS “the Bllly Slmpson matter"

LI met w1th.Ass1stant Unlted States Attorneys McMullln ,
and John Drury the morning of January 22 and they advised me
,'that our conversatlon would be "off the record". We talked
" for approximately 2-1/2 hours and I underwent a vigorous.

- interrogation. = They said my grand jury testlmony was evasive
- and while they stated that I was not involved in any criminal
“activity, they suggested that I was 1nvolved in act1v1t1es

’fwhlch might be con31dered "grossly 1mproper

. Toward the end of our conversatlon, they 1ndlcated that
they needed help in their investigation and that I might be
" of some assistance. They asked me for some suggestions on how

I might be able to help them. After I indicated that I had
no ideas, they asked me what my reaction would be if I were
to be wired for sound (a body recorder) or be used to make
‘consent phone calls (which would be taped) to certain of my
associates in the Black community, such as McDaniels and
Simpson, who are the targets of their investigations. They
said that T should think about it because of the possibility
that the information which had been developed during the

~y -
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General Petersen who they thought wo

dismiss me from the Department of Justice. . They stated : .
- further that while in their opinion I was not guilty -of any ST
" ‘eriminal conduct’ that I was involved in what they‘conside:ed‘.,f-
' to be "gross improprieties". I i A e ol

‘They cautioned me not: to discuss this with anyone ex— Y
'ceptfmyfattornéy,"HoweVer};because.of‘mY{cqncernjgbout,this-f,
matter, that evening I diséﬁéSed:itfwith_my'wifé;lmy_minister,‘
: ‘a nd the -Pr dent of,the-Black:Bar‘AsSbciation.;
‘Each 'advised-me not to dd*itfand'eXﬁressed-shock‘thét the-.
_yUnited:StatesﬁAttorney's7foice wou;d*even:make,éhéh_aﬂ’”__
,suggestipn.ngniJanuary:23-_Ifadviéédgmy immediate ‘superiors
fand_Mr.-Maronéyﬁgﬁ,thesefévénts_éndflfWould;appreciate_the:ﬁ‘
opportunity ofﬁdiééuSsing“this;mattermWithVYOu. g

¥
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United States Attorney BN ' o : .
- JAMES F. McMULLIN R
- .Assistant United States Attorney<gf;fﬁ

'ﬁTffl?Iﬁte:view of Gene R. Johnson et

‘“H:,This.memorandum is submitted in response to your request for
‘ajwritteﬁjsummaryfcfﬁmy interview of Gene R.:Johnson.: As you are
aware, Deputy Assistant Attorney General Kevin T. Maroney has .
- also expressed an ‘interest in this matter. --While .I.have. endeavored,
of course;_to.makerthis~memorandumaccmp1ete and accurate, it is not
intended to be a verbatim recapitulation of Mr..Johnson's responses

. to my . inquiries. 1 : :‘ ' s sr s amos AL e LG R d-“,_:! PR L ;'. o T
.zl;\Oﬁ;Tuesday;fJanuaryﬁ22@'1974,'at:approximate y: 10:00. a.m.,

: Mr. Johnson arrived at my office.: I had requested that. he come’
e .. for two reasons:‘ -1.). he will be called to testify in United States
aV;TSimbson,vCrimiﬁal*Nolf664-73;.which has been assigned. to me Ifor

= krial; 2.) in the course of’a‘protracted federal grand jury investi-

- gation into gambling and corruption in the District of Columbia, it

.was developed rhat Mr. Johnson had a close association with Charles

;L}]MbDanieIf("BlacEADaﬁﬁy");ﬁafconvicted;gamblerfandunoﬁorious, :

;undérworldAfigure;;énd*with‘Adolphus Wiggans ("Face"), a business
. associats of McDaniel. L e T : o

. . Inasmuch as I°have known Mr: Johnson:as a-colleague since .
. July of 1970, we passed the ‘first ten.minutes exchanging pleasant-
““ries about family and career matters. . At -approximately 10:10 a.m.,
we were joined by Assistant United States Attorney John E. Drury,
.. I1I, who is assisting me in:the preparation,of@the’Simpsonjtrial.
I was the protagonist in the interview of Mr. Johnson, with Mr.
Drury occasionally contributing his own observations upon the mat-
. texs being discussed. In interviewing Mr. Johnson, I was initially
disturbed by his seeming inability to perceive that his regular
association with a convicted underworld figure might not necessar-
fily be in harmony with his responsibilities as an attorney in the
/Department of Justice. In an effort to remove this obstacle to
,"communication, we discussed the principle of agency law that an
.. . agent owes undivided loyalty to his principal. Mr. Johnson nain~
_ tained that he was loyal to the Department and that his social re-
S/ lationship with McDaniel had in no way compromised him. To illus-
' trate my point, I told Mr. Johnson that I was going' to pose some

V
:
|
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hypothetical situations to him, I preLaced my outllnlno of these
situarions with an unambiguous statement that these situations
were for purposes' of illustratlon and should not be construed as
requests for action on his part. Mr. Johnson acknowledged that
he understood what I was saying. The first of these situations
‘'was then outlined to Mr. Johnson: what would his response be 1f
he were asked to make a telephone call to McDaniel, which call
‘would be recorded and used against McDaniel if the conversation
were incriminatingV After some apparent consideration and much

.~ head shaking, Mr. Johnson replied that he would not be able to

" ‘accede to such a request because he liked McDaniel and would be

" tequired to move to another city if he made such a call. The __

" second hypothetical situation was then outlined: what would be
“‘Mr. Johnson's response if he were asked to engage Billy Simpson,

“ whose pendino case was adverted to above, in a conversation about
. Simpson's alleged perjury before the grand jury, after being .
~* - ..equipped with a concealed transmitter? Again, Mr. Johnson mani- ©
B " fested grave distress and indicated that he could not undertake
‘'such a ‘mission. I was satisfied that Mr. Johnson now understood

'my point about undivided’ loyalty and understood the context in
" which the situations were presented to him. T am’ certain that I
" repeated to him, with emohasis that An fact no such requests o

;were belno made of him ‘ : .

. TS
A 2

| ‘It should be noted thath was not making any such request of
o Mf._Johnson5 in fact, under the guiseeof outlining hypothetical
i " “situations. To begin with, I was not authorized by my Ssuperiors,
" elther within the office or the Department of Justice, to pursue
" such a course. Secondly, the prospect of converting a Department
lawyer into a ''special employee' is of dubious appeal, as a gen-
- eral matter. Moreover, even 1f such a project were to be under-
' taken and were it to succeed, any ''evidence" obtained is clearly
inadmissible under Massiah. Finally, and most pragmatically, my
~-Judgment iz that the risk of obtaining only the most pious self-
- sgerving declarations from such an enterprise is too great.

" We then proceeded to discuss different topics which arose
during Mr. Johnson's two appearances before the grand jury. As
‘you will recall, when '"Monk' Moore, a well-known gambler, was
arrested on gambling and narcotics charges, we were chagrined to
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learn that his mistress of long standing had been employéd in our
office in a position of trust and sensitivity. When Moore's ad-

- dress book was examined after seizure, it was found to contain four
- tazlephone numbexs pertaining to Mr. Johnson. These numpers were

those of Mr. Johnson's past and present residences, hi3 current
position with the Department, and his former position with our

office in charge of our witness room in Superior Court. Mr. John-

son acknowledged having had a casual, social relationship with
Moore. On occasion they had had drinks together and Mr. Johnson

recalled at least oune visit to Moore's home, where he met Moore's

 mistress. I asked Mr. Johnson if, when. this lady came to work in

our office, he had brought to the attentlon of any of the super-
visors the relationship between-her and Moore. - He remarked that

. her .employment meant that she had passed hex F.B.I. security check

‘and that it was not his function to backstop the Bureau. - Before
.the grand. jury, Mr.. Johnson observed that if every woman who had -

ever been in bed with a gambler were to be disqualified from employ-

" ment, the Govermment would £ind itself without secretaries. - Notwith-
“standing Mr. Johnson's disclaimer of responsibility, he recalled

' that he had brought.the matter to the attention of the then Chief

.of ‘the Superior Court .Division, Judge Luke Moore, but could not re-

member any details of.the information that he had furnished. I have

- gubsequently telephoned Judge Moore to attempt-to verify Mr. John-
“gon's account. Judge Moore does not remember that Mr. Johnson ever

-made any mention of this potential problem; however, Judge Moore

- does remember that, after. "Monk" Moore was arrested and his connec-
" tion with a member of our staff was learmed, Mr. Johnson came to _
. him and insisted that he had warned Judge Moore. Remaining questions

addressed to Mr. Johnson about his relationship with "Monk'" Moore
elicited uninformative responses. "Monk'' Moore's cases, Criminal

_Numbers 813-73 and 814-73, are expected to proceed to trial in the

LN

near future. -

B R FRC I AR

.~ Another topic coveredﬂwitﬁ MrQ“Johﬁson was his'feiafionship
with Adolphus Wiggans (“'Face'"). Mr. Johnson i{dentified "Face'" as

‘his closest and dearest friend. "Face" has been convictad of

_violating local A.B.C. Board regulations and 1s reputed to be

"£ronting' for McDaniel in the operation of a local restaurant
named "Face's." McDaniel is himself imeligible for an A.B.C. 1i-
cense because of his criminal record. Mr. Johnson somewhat disin-

genuously and unpersuasively declared that he was unaware of anything

11 fw]

untoward in “"Face's' background or business enterprise. ''Face"

_ does have a partner of record in his restaurant, a young woman who

was formerly employed in our office in a position of sensitiv-
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ity, Algina Ross. When in our emoloy, Ms. Ross was re3p0n91b1e

for encoding data for the PROMIS program, nacessitating her handling
on a daily basis any number of misdemeanor and relony case jackets,
Ms. Ross was extremely uncooperative with the grand jury investiga-

- tion.. While she claimed to have invested her own money in the res-.
taurant, police intelligence indicates that shé, like '"Face," is a
nominee for McDaniel. Tﬁis judgment 1is supported by the benefits
‘derived from the enterprise by the three persons apparently in-
volved. Ms. Ross has not received so much as a nickel in retum
"on her investment of thousands of dollars, which she asserts she
agsiduously saved from her Government salary. 'Face' draws two-
hundred dollars per week as the proprietor. - McDaniel, -a sometime -

- Mgreeter' at the restaurant, draws two-hundred- flft] dollars per
week for his labors..: This- "job" marks McDaniel's first '"legitimate
employment-in a very long time. It scarcely requires statement

. that we are concerned about these matters and the possibility that

- Mr. Johnson might have been involved in any of the arranoements.

i
e

.._j'. e ..,.._.'_ o ah -

We are particularly t*oubled by two related episodes in which -
“Mr. Johnson ‘concedes his participation. The first of these involves

- “a monitored telephone conversation between 'Skip" Adams and McDanlel
'Adams, telephoning from Billy Simpson's restaurant at about 2:00
a.m, on Thanksgiving Day, 1972; informs McDaniel that there is some-
one who wishes to speak with- McDanial about a very important matter.
He -assures McDaniel that ‘notw1thstanding the hour, McDaniel would
" be pleased to receive this person at his home. When McDaniel ’
‘presses for the identity of the person, Adams explains that he is

" not supposed to use the person's name but finally states that it

. is the judge who is with him. - McDaniel expr=sses immediate recog-
nition of who '"'the judge" is, chuckles at his reluctance to speak

" on the telephone, and assures Adams that he will receive "the
judge." Although Adams initially denied making such a call, he has
subsequently identified Mr. Johnson as 'the Judge.V ‘Mr, Johnson
explains that he has acquired the soubriquet of "the judge' perhaps
because of his judicial demeanor. At first, Mr. Johnson could only
recall that he had, indeed, asked Adams to call McDaniel on his be-
half, not to use his name, and to advise McDanlel that he had some-
thing important to tell McDiniel at that time., Mr. Johnson could
not recall what that important message could have been. Subsequent-
'ly, Mr. Johnson remembered what it was that he had to tell McDaniel

. in person, at that hour - something that he did not want to say over

o the telephone, something that had to be communicated immodiately

P . N ’ '.‘ \
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that Mr. Johnson would not be coming to McDaniel's home for Thanks-
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. PRSI N
Y L ?
DT SR EEE I

The second episode involves Mr. Johmson's going to McDaniel's
home shortly after the Adams-McDaniel conversation related above.
 Mr. Johnson was accowpanied by a young woman, with whom he had
‘slept earlier that evening, and who is employed. by one.of the most
active bail bondsmen in the city. Also at McDaniel’s home duxing
Mr. Jounson's visit were Adams, Billy Simpson, and two women whose
names Mr. Johnson cannot recall.  When she arrived at McDaniel's .
-~  'home,: she and Mr.- Jonnson were admitted by McDaniel. ; McDaniel sug-
' gested that she have a drink with the others: in the basement recre- -
.- ation room. - He and Mr. Johnson repaired to an upper f£loor and re- .
‘mained there for approximately one-half hour. She inferred from
one of Mr. :Johnson’s remarks: to McDaniel that there was some problem
‘that they needed to discuss,. The remark.was to the effect that Mr.
. ~Johnson was disputing the truth of something that McDaniel had ap-
“‘parently learned.» Because of the-late hour and the amount of liquor
‘she had consumed, Mr. Johnson's date was anxious to returnm home...
- After'waiting -in the basement for some time, she called up to Mr.
"Johnson, -requesting that he.join:ber.. Mr.-Johmson assured her that
- he would be with her promptly but remained upstairs. .. After a second
{mportuning, Mr. “Johnson came down and escorted her to her car. He
- told her that he was returning: to McDaniel's home. : At approximately
'6:00 a.m., Mr..Johmson came to her apartment and dozed there for.two

..hourgv. CeTDo s R N N T A PR T OSRIEALA Jier: B VR Aty
AT y 4 '
4
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, - cF s Mp, -Johmson' informs us that he had heard-that MeDaniel was
" ’having a party in the early morning hours of Thanksgiving Day.: Mr.
“Johnson therefore decided to stop by and tell McDaniel that he would
not be coming for dinner. When I used the word "meeting” to des-.
“eribe Mr. Johnson's upstairs conversation with MecDaniel, Mr. Jonn-.
"son balked very strongly. It was not until I had read him-the first
five definitions of "meeting'" from Webster's New Collegiate Diction-
ary that he accepted my choice of words. Mr. Johnson stressed that '
" the only matter that he had discussed with McDaniel during their up-
stairs meeting was the matter of the dinnmer invitation. Mr. Jchnson
expressed amazement that anyone could question his association with
| McDaniel. He explained that his work in the Internal Security
| Division could not possibly be of any interest to lMcDaniel. He ac-
' knowledged his awareness of McDaniel's 'reputation" as a gambler,
but adamantly denied that he personally possessed any support for

Ty T e

_ ~ N
DocId: 32319657 Page 55 - » N ) b



FReleased under thie Tohn F. Kénnedy Assassination R i
. __ [ ecorids Collection Act-of 19 F—Hete).
. DATE: 11-14-2017. T . ‘ ' v 2 (44 Usc 210 et

.-.‘/-. - L Q . ' (\‘/‘ . » ) ) .0"

o

-6 - : BT
that reputation. He traced his acquaintance with McDaniel to their
mutual friend, "Face.' During the period of time that Mr. Johnson
was at McDaniel's howme, Adams made talephone calls to his mistress
and his wife, in that oxder. He stressed to each that he was being
" detained by very important matters involving himself, Simpson,
McDaniel, and Mr. Johnson. Adams told each that he would explain
in fuller detail when next he saw her. _ :
© " At approximately the noon hour, Mr. Johnson advised us that he
‘had an appointment to be interviewed by 'Monk" Moore's defense at-
torney. We agreed to terminate the interview at that time and to 7.
resume at the earliest convenient time. - Prior to leaving,. Mr. John-
son asked if he should make himself available to Billy Simpson’s -
attorney for a pre-trial interview. I reminded him that a witness
is the property of neither party to a lawsuit and that it would be
unethical for me to suggest that he not meet with the attorney for
Simpson. Mr. Johnson asked if he should discontinue his association
: .. with McDaniel and "Face." I told him that he was free to.do as he
: thought best, but I personally doubted that such associations ad-
vanced his interests. I concluded the interview by asking Mr. John-
"gon to think carefully about whether he had any -information about
gambling and corruption which he had not disclosed. I felt then, -
"and I feel now, that Mr. Johnson has not been candid with us. It
js-“a distressing irony that-one of the few persons who is intimately
acquainted with high-level gamblers, judges, and police officers, is
an attorney with the Department. The irony is compounded by his re-
. -sponses to our inquirifes:  Mr. Johnson professes to have not the
+ glightest knowledge of gambling or corruption. In the course of the
' Simpson trial, Mr. Johnson's relationship with McDaniel will surely
come to public attention.” Simpson falsely denled to the grand jury
that he had told McDaniel that there was some information being pre-
pared for McDaniel's use by a judge. Simpson has since suggested
that he was confused in his initial appearance by the word Yjudge'
and that it might well have been Mr. Johmson who had some informa-
tion for McDaniel. It is imperative that we continue our interview
. of Mr. Johnson. R - R SRR

C . '7_’.
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. A351stant Attorney General

f parl J. Silbert
(Eﬁ Unlted States: Attorney

" FROM

sumEcr Department of Justlce Employee Gene Johnson

;Pursuant to our recent telephone conversation re~‘
"lating to the: questlonlng and grand jury appearance of
Gene~Johnson "an’attorney in the Internal Security -
.Section of the Crlmlnal Division, I requested James: SR
‘McMullin, . the Deputy-Chief of our: Major Crimes Division o
vand .the A531stant who  interviewed Mr. Johnson, to -
furnish me an. account ‘of what happened.. ‘- He has done so.v
_copy of his: memorandum 1s enclosed*'~‘“ e :

:As thewmemorandum 1nd1cates; the interview and grand
jury appearance of Mr.,Johnson arose out of the indict- =~ .-
ment in United States v.:Simpson;:Criminal Case No. 664- L
773, 'That indictment, .a copy of which is also enclosed, _d
Tarose out of the- 1nvest1gatlon conducted by Mr,: Wleseman.-ﬁ“f
LTrlal is presently set for February 19 1974 " : R

The defendant Slmpson is charged w1th perJury and

@false declaration for denying before the grand jury

~that he told Charles L. McDaniel, a gambler, ''that there

‘‘was a Judge and another judge in hls [Simpson's] restau-
rant and that they were fixing up some information where
Charies L. McDaniel could get it." After Simpson realized
‘that the conversation he first denied under -oath took
place was on tape - from a wiretap - he changed his story

to the effect that he was not referring to a real judge

1n the conversatlon and therefore honestly answered No.
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 Instead he was referring to Gene Johnson who is often
*+  referred to as the Judge. This latter apparently is
~true - in certain circles Mr. Johnson often is referred
to as '"'the Judoe. :

Mr. Johnson, I am told, has denied that he was in
- . Simpson's restaurant on the date in question. It thus
' appears that he will be a witness in the Simpson trial
“. "= called by either the Government of the defense or SR
both. .This is why AUSA McMullin concluded his memo- &~ ..
. randum to me ‘stating that Mr. Johnson must be inter- -
viewed. ' _There is also a belief by the Assistants .in
the MaJor Crlmes Division that Mr. Johnson knows a
good deal more information concerning gambling and
pos31b1e corruptlon than he has acknowledged

f;Above and beyond the at 1east awkward 51tuat10n LT .
with Mr. Johnson, this case, of which I was not even .- . . - 7 -
aware until about a month ago, troubles me, I do not =~ . =
doubt that the defendant did commit perjury. . The evi- - s
-. dence, however, ‘is ‘not strong, and the case will be .- -
yery difficult to win. - Moreover, there is in’the case -
oblique reference to Judge William Thompson which may .

- well come out at trial and could be congtrued as an
" ~indirect attack on him by this Office without any
. ‘supporting evidence at all. Judge Thompson, as I am
" certain you know, is a personally popular individual.
;7. S0 is the-defendant Simpson.  This, of course, does
“-. . not preclude prosecutlon and letting the ChlpS fall”
. where they may in the appropriate case. - I have o ﬁ
, reservatlons, however whether this is the appr0pr1ate o
- case, : - : '
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Honorable Louls Stokes

NOTE: Johnson is a formcr Deputy United States
Marshal; attorney with United States Attorney'’s Qffice,
Washington, D. C.,; and Department of Justice. He

has two arrests, one in 1961 for a civil rights
dernonstration-dismissed, and in 1966 for forcible rape,
also dismissed. He was the subject of a Veterans
Adrinistration latter in 1958 for obtaining
unenployment compensation while on G.I. Bill.
Prosccution deelined and restitution made. A

former associate does not recommend because of
agsgsociations with criminal element. Aneother
recommends, but points out improper conduct with
opposing lawyers. One agency check and additional
interviews still out.
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

April 29, 1977

GENE RANDOLPH JOHNSON

- THE INVESTIGATION OF MR, JOHNSON COVERED
INQUIRIES AS TO HIS CHARACTER, LOYALTY, ABILITY, AND
GENERAL STANDING, BUT NO INQUIRIES WERE MADE AS TO
THE SOURCES OF HIS INCOME, .

- - An applicant-type investigation was conducted
~concerning Mr, Johnson in 1967, The results of that
investigation are included in this summary memorandum
as well as the results of the current inquiry, '

Birth

: . Mr, Johnson was born on October 10, 1937,
in Quincy, Florida,

Education o : o o I

Mr, Johnson attended Highland Park Community -
- College, Highland Park, Michigan, from September, 1956, to
June, 1958, receiving no degree, The records of the
college reveal that on June 13, 1958, he was requested
to withdraw from the college because of poor grades,
In 1959, exact date not shown, he applied for readmission
- and was denied by the college on the basis that he
vwas not considered to be qualified for college work,

~ He attended Knoxville College, Knoxville,

Tennessee, from September, 1860, to May, 1964, receiving
a B,A, degree, v : ' ,
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Gene Randolph Johnson

He was enrolled as a correspondence student
at the University of Kentucky, Lexington, Kentucky,
from February, 1963, to June, 1963, and December, 1963, to
May, 1964, successfully completing two courses in French,.

He also attended Howard University, Washington,
D, C,, from September, 1964, to June, 1967, receiving
an LL,B, degree, o '

‘Military Service

Mr, Johnson enlisted in the United States
Air’ Force on June 11, 1954, and served on active duty
to September 3, 1955, when he was given a general
discharge under honorable conditions by reason of
"unsuitability for military service,"

His service record reveals he was recommended

for an administrative discharge based on his lack of
interest in the military service and a request from his
superiors that he be transferred to another duty section,
On March 25, 1955, he appeared before his unit commander

- and requested a transfer from the Supply Group because
he "was bored and thought he was losing his mind." His
service record reveals he had previously received
counseling by his commanding officer, psychiatrist
chaplain, and immediate supervisors, On March 8, f955, he
was reduced in rank from airman third class to airman
basic pursuant to Article 15, Uniform Code of Military
Justice, based on his commanding officer's disciplinary
action due to Mr, Johnson having been apprechended in an ' ‘
off-limits area in the Old Medina, Casablanca, French Morocco,

| His medical record reveals he was treated for
gonorrhea during the period from January 21 - 24, 1955,
No complications were noted,

Employment
From June, 1958, to September, 1960, Mr, Johnson

was employed by the Gadsen County Hospital, Quincy,
Florida, as an orderly, ’

. o ‘ N
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Gene Réndolph Johnson

Department of Justice, This person said Mr. Johnson

on occasion frequented various taverns and bars in
Washington, D, C,, where known members of the criminal
element gathered, He said one such bar is "Faces" on
Georgia Avenue, He said he does not mean to imply that
Mr, Johnson is dishonest or associates with known
criminals, but merely that it is his belief that a
person in a sensitive position such as Mr, Johnson held
in the Department of Justice should not be seen in such’

This person also noted that he has observed
Mr, 'Johnson on several occasions having lunch and being
very friendly with various defense attorneys, He said
although there is nothing improper in such conduct, he does
not feel that such friendliness with opposing counsel is
proper conduct for a Government attorney, He commented
very favorably concerning Mr, Johnson's character, reputation,
and loyalty, and said he would recommend Mr, Johnson for
a position of trust with the United States Government,

Henry Green, Executive Assistant, Office of the
United States Attorney, District of Columbia, Washington,
D, C,, advised he has known Mr, Johnson since 1969 when
Mr, Johnson became employed in the Office of the United
States Attorney, He described Mr, Johnson as a very
friendly and outgoing person, He noted Mr, Johnson had
difficulty in passing the District of Columbia bar
examination and may not be admitted to practice in the
District of Columbia, He did say he thinks Mr, Johnson
may have passed the bar examination in Nebraska,

Mr, Green said he has no reason to question
Mr, Johnson's loyalty to the United States, but he does have
serious reservations regarding Mr, Johnson's judgment,
He said Mr, Johnson was known to associate with known
criminals, whom he could not name, and exercised poor
Judgment in this respect. He said this was during 1969
through 1971, He said because of this he could not recommend
Mf;“JOKﬁEEﬁTfo_E"Séhéifiﬁé"posittﬁn“ofﬂtrust with the
United States Government, =~ ' : '

—4—'
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Gene Randolph Johnson
Robert R, Stanford, Detectivé, Bank Robbery
Squad, Metropolitan Police Department, Washington, D, C,

- Richard A, Sprague, Attorney, Philadelphia,
Pennsylvania.

Close Relatives

In addition to his wife and son, mentioned
previously, Mr, Johnson has the following close relatives:

- Father - Waldorf A, Johnson
' ‘ . Detroit, Michigan

Mother - Thelma Gray McGarrity
_ Elmira, New York

Persons interviewed during this inquiry who are
acquainted with Mr, Johnson's close relatives advised
they are reputable individuals, '

Credit and Arrest Checks

Information has been received from appropriate
credit reporting agencies indicating their files contain
either no record or no additional pertinent information
concerning Mr, Johnson,

Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain
no record concerning Mr, Johnson or his close relatives,
except the following: — ' '

The files of the Knoxville, Tennessee,
Police Department reveal Mr, Johnson

was arrested on October 9, 1961, and
charged with "disorderly conduct."

On January 19, 1962, this charge was
dismissed in City Court, The files
reveal this arrest was one of many on
October 9, 1961, precipitated by civil
rights demonstrations in front of several
movie theaters in Knoxville, Tennessee,
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- Gene Randolph Johnson

The files of the Chicago, Illinois,

-Police Department reveal Mr, Johnson
- was arrested on June 30, 1966, and

charged with "forcible rape," The

disposition of this charge is shown

as '"stricken off the ledger" on : :
August 3, 1966, by order of the Judge. . , -

- The files of the MetrOpolitan Police
 Department, Washington, D, C,, reveal
‘Mr, Johnson s wife, Delores Jean = . il
Johnson, was given a traffic citation
on December 21, 1971, for "disobeying
. a traffic signal " She was Jjudged
guilty, but the amount of fine levied
is not shown, ‘

Al

Bar Affiliations

Mr, Johnson is eligible to practice law in
the State of Nebraska, No grievances have been filed
against hinm, :

Miscellaneous

' Mr, Johnson was the subject of an investigation
in 1958 by this Bureau which concerned a violation of the
Veterans Readjustment Assistance Act of 1952, This matter
was referred to the FBI by the Veterans Administration

~ based on a determination that Mr, Johnson was receiving
unemployment compensation based on his military service
while also receiving a Veterans Subsistence Allowance
under the G,I, Bill, The United States Attorney, Detroit,
Michigan, declined prosecution of Mr, Johnson on June 4,
1958, on the grounds of no criminal intent Mr, Johnson
made restitution in the amount of $130,

Agency Checks

Information has been received from the following
-governmental agencies indicating their files contain either
no record or no additional pertinent information concerning.
Mr, Johnson:

IDunId:SEBlBEﬁT Page 65



[ Released under the John F. Kennedy Assassination Records Collection Act of 1992 ‘{44. UsST 2107 Hotey.
DATE: 11-14-2017 . . _ . :

| * ~ N
L/./ . o . \\_// . [
UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION A

- WASHINGTON, D.C. 20535

October 12, 1977
- I;ILLIAN'BARBARA JOHNSON

e The information in this summary memorandum'
~ supplements the information contained in a summary memo-
; randum dated October 6, 1977. ‘ ,

 lMiscé11aneous

- Records of the Superior Court of the District of
Columbia, Civil Division, Landlord and Tenant Branch, indicate
Peerless Property, Washington, D. C., plaintiff, filed ;
complaints against Lillian Johnson, defendant, on September 24, !
1976, and June 9, 1977, for possession of real estate-failure :
to pay rent from September 1, 1976, to October 1, 1976, and from |
June ‘1, 1977, to July 1, 1977, for Apartment 1 at 1489 Newton
Street, Northwest, Washington, D. C. On October 15, 1976,
‘the defendant consented to judgment in favor of the plaintiff,

and judgment was issued. The judgment was vacated on the same -
date with a stay of execution to October 30, 1976, with defendant
to pay. On June 28, 1977, an eviction notice was filed.

p . -~
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1 -~ Mr. Spangler ¢~
1 -~ Mr. Mullen

Ooctober 7, 1977
BY LIAISON

Boporable louls Stokes

Chaliroan

Select Committee on Assassinations
United ftates Nouse of Representatives
Rashincton, D, C,

Deay Yr. Chalrsan:

In sccordance with a reguest received from you on
Septenber 6, 1977, an &mwww@&wmniﬁﬂ has been conducted
concerning " ] peon. Trapsmitted b
are two coples of a wmmmﬁwv~wwmmx&$ﬁ@w containine %%é»§§§§%§§
of this ilrvestication.

When & check of the records of the Superior
the wiwmw&w& mﬁ Wmlwm&&ﬁg Q&w%& ﬁiw&ai@a, &agﬁi«.é aﬁg

Sincerely yours,

Clarence M. Eellevy
Director

enclosures {2)

SEE HOTE PAGE TWO.

Iz 1 jm (Ix)
(8)
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Honorable Louls Stokes

Note: Johnson recently employed as secretary House Select
Committee on Assassinations, Washington, D. C. Records indicate
she was terminated from one emplovment for "unsatisfactory
work®”, Also terminated from second employment due to excessive
tardiness, but supervisor recommends if tardiness habit corrected.
Two past due credit accounts located for Johnson. Brother,
Charles, residing in apartment leased to Johnson reportedly

sued for past rent. Several arrests located for brothers,
Charles and Larry. Johnson advised brother, Larry, incarcerated
in Marvyland correctional institution. Investigation otherwise
favorable. D. C. Superior Court records check outstanding.
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535 )

October 6, 1977
L LILLIAN BARBARA JOHNSON

THE INVESTIGATION OF MRS JOHNSON COVERED INQUIRIES
AS TO HER CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO
INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HER INCOME

’B1rth .

Mrs Johnson was born on December 6, 1943, in
A Washington D. C. as Lillian Barbara Klllens.

'Educatlon

, - Mrs, Johnson attended Dunbar High School
Washington D, C., from September 1959 to June, 1962, .
- when she was graduated o 4 ' '
, She attended . Strayer College Washxngton D. C.,'
from January, 1972, to. June, 1974, on a part-time ba51s
receivxng no degree

1963, months

unspecified

February, 1963, to“

March, 1963
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Employment

May, 1962, to .. ~ Mrs. Johnson has advised she
1963, month ‘ ‘ was employed as a waitress,
_unspecified‘ - by the Ebbitt Hotel,

Washington, D. C. This
employment could not be verified

' since records are not maintained.

Mrs. Johnson has advised she
was employed as a clerk by

. the Department of the Treasury,

- ‘Washington, D, C. This ‘ :
~employment could not be verified,

through records. :

<Stoutenburgh's Drug Store,
Washington, D. C., as a»clerk

FBl/DOJ
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Lillian Barbara_Johnéon

February, 1968, to
January, 1970

Y

January, 1970, to
March, 1970; N
November, 1970, to
March, 1971; and
September, 1975, to
July, 1976 '

March, 1970, to
November, 1970

March, 1971, to
November, 1971

December, 1971, to
January, 1972

records do indicate Mrs. Johnson

was employed as a beverage
waltress from April 23, 1972,

to April 25, 1972, and was
terminated due to "unsatisfactory
work," The records contain no
additional informati on concerning
Mrs. Johnson, and no one was
located who recalled her,

Mrs. Johnson has indicated
she was employed as -a secretary
by Harbridge House, Incorporated,

- Washington, D. C. - This

employment could not be verified
since records are only maintained
for three years.

Unemployed and residing in
Hyattsville, Maryland

-

American Association of Community
and Junior Colleges,
Washington, D, C., as a secretary

Mrs. Johnson has advised she

was employed as a waitress by
the Statler Hilton Hotel,

New York, New York. She also
has advised she was employed

as a secretary by the Kennedy
Girls Secretarial Services,

New York, New York, during

part of this period. These
employments could not be verified
since records are not maintained.

Unemployed and residing in
Washington, D. C.
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Lillian Barbara Johnson

Interviews

John Mallon, Assistant Executive Director for
Government Relations, American Association of Community and
Junior Colleges, Washzngton, D. C., advised he knew
Mrs., Johnson on a professional basis from approximately
March, 1970, to November, 1970. He said he recalls
Mrs. Johnson as being an. average secretary whose character,
associates, reputation or loyalty he did not queéstion. He
said Mrs. Johnson s outstanding fault during her employment
was that she could not get to work on time. He said
Mrs, Johnson was terminated due to her excessive tardiness.
He stated he would have to consider the matter very carefully
before rehiring Mrs. Johnson. He said he does recommend her

~for a position with the Government only if the above-mentioned
fault has been corrected.

Twenty-eight additional persons, consisting of current
and former supervisors and co-workers, present and former
neighbors, references, associates, and social acquaintances of
Mrs. Johnson's, were interviewed and they advised she is a
loyal American whose character, reputation, and associates are
above reproach. She was described as conscientious, reliable,
dependable, stable, pleasant, and mature. It was stated that
Mrs., Johnson is an efficient and discreet individual who is
hardworking and industrious and who enjoys a fine reputation
among her associates. They highly recommended her for a

" position of trust and responsibility.

Close Relatives

In addition to her daughter, mentioned previously,
Mrs., Johnson has the following close relatives:

Mother - Edna Ophelia Killens
Washington, D. C.

Father Hargrow Killens
. ' Washington, D. C.

Brother Charles Daniel Killens
v Washington, D. C.

Brother . James Ervin Killens
Washington, D. C.
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Lillian Barbara Johnson

Brother . Floyd Andrew Killens
' 1 Washington, D. C.

Sister Le Helen McKnight Killeéns
' New York, New York -
Mrs. Johnson has advised her brother, Larry Killens,
is presently incarcerated in an unknown Maryland correctional
institution,

Mrs Johnson's close relatives who are known to pefsons
interviewed during this 1nquiry were described as reputable
individuals.

Based on the background information furnished by
Mrs. Johnson and on investigation, she has no known close
relatives residing in Iron Curtain countries.

Credit and Arrest Checks

Information has been received from appropriate
credit reporting agencies indicating their files contain
either no record or no additional pertinent information
concerning Mrs, Johnson, except the following:

Records of the Credit Bureau, Incorporated,

Washington, D. C., indicate Mrs. Johnson

has past-due accounts at the Congressional

Employees' Federal Credit Union, .

Washington, D. C., and the Suburban Trust

Company, Rockville, Maryland. A

representative of the Congressional

Employees' Federal Credit Union,

Washington, D. C., advised Mrs., Johnson's "~

account has a balance of $166 and no

payment has been received in the past

three months., It has been turned over

to the Collection Department,

A representative of the Suburban Trust
Company, Rockville, Maryland, advised
Mrs. Johnson's Bankamericard account was
closed in February, 1977, with an
outstanding balance of $716 44, which
_ was turned over for collection. To
v : date no payments have been received.

-7 -
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‘Lillian Barbara Johnson

Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain
no record concerning Mrs. Johnson or her close relatives,
except the following: ' -

Records of the Metropolitan Police _
Department, Washington, D. C., indicate

Mrs, Johnson's father, Hargrow Killemns,

was arrested on June 5, 1975, for

~drinking in public and he forfeited a :
$10 fine. ' . ’ .

These records indicate Mrs. Johnson's
brother, Floyd Killens, was arrested on
November 13, 1976, and charged with
"disorderly." The records contain no
additional information concerning this
charge, except that he elected to ,
forfeit an unspecified amount of fine.

Records of the Metropolitan Police
Department, Washington, D. C., and

the FBI Identification Division
indicate Mrs. Johnson's brother,
Charles Daniel Killens, was arrested

on six occasions between November, 1964,
and October, 1971, on charges including
an unspecified traffic violation,
robbery, second degree murder, and
violation of narcotic laws. The
dispositions for these arrests range
from a thirty-day sentence to a
five-year sentence. The second degree
murder charge was dismissed.

These records also indicate Mrs., Johnson's
brother, Larry Killens, was arrested on
eleven occasions between September, 1966,
and November, 1973, on charges including
assault with a deadly weapon, narcotics
possession, unlawful entry, stolen

credit cards, and robbery with a deadly
weapon. The dispositions for these
arrests range from nolle prosequi to a
fifteen-year sentence on November 14, 1973,
on the robbery with a deadly weapon charge.

-8 - {
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Lillian Barbara Johnson

Miscellaneous

Ray Alaniz,‘Peerless Property, Washington, D. C.,
advised his agency manages the building at 1489 Newton v
Street, Northwest, Washington, D. C. He advised Mrs. Johnson
is the leasee of Apartment 1, at that address, but her
brother, Charles Killens, presently resides there. He said
he has had to sue the occupants of Apartment 1 on three
occasions for rent. He said the matter was handled in the
Superior Court of the District of Columbia, Civil Division,
Landlord and Tenant Branch under case numbers 83166 in May
and September, 1976, and 48001 in June, 1977, He said he
is trying to evict the present occupants of the apartment.

Mrs. Johnson has advised her brother, Charles Killens,
is presently residing in the apartment she leases. She stated,
however, that she has never appeared in court regarding
failure to pay rent for the apartment.

Agency Checks

Information has been received from the following
governmental agencies indicating their files contain either no
record or no additional pertinent information concerning
Mrs., Johnson:

Bureau of Personnel Investigations, Civil
Service Commission; Office of Security,
Department of the Treasury; and the
Security Office, Inspection Division,
Department of Housing and Urban
Development.

The central files of the FBI, including the files of
the Identification Division, contain no additional pertinent
information concerning Mrs. Johnson,
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Mr.
Mr.
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Mr.

Fehl _
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Hurst
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Daly ,}*

Spanglerw
Mullen L

July 21, 1977

Honorable Louis Stokes

Chairman ‘

Select Committee on Assassinatlons
United States House of Representatives
‘Washington, D. C. i , ‘

Dear Hr. Chazrman

BY LIAISON

In aecordance with a request received from you
on June 22, 1977, an investigation has been conducted con-
cerning_ Mrs Mrs. Diana Nick Jones. Transmitted herewith are
two copies of a summary memorandum containlng the results

. of this 1nvestigation.

‘When a check of'thé'fecords of the Office of

ha° been completed you will be advised -

Sincerely yours,

Clarence M. Kmlley~
' Director

Enclosures (2) .

- JM:amo  (IX)
: ’ (8).

o , 'SEE NOTE, PAGE TWO.
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Honorable Iouise Stokes

=

NOTE: Jones recently employed as secretary, Seleet Committee

on Assassinations, U. S. House of Representatives, Washington,

D. C. One former assocliate does not recommend stating Jones'®

work performance poor and she is scensitive about racial matters,
claining work assignments given due to her racial origin. Two .
other former associates state Jonos ig sensitive re racial matters
and this affected her work performance, but recommend. Three

bad credit accounts located for Jones., Two arrests located for
father. Investigation otherwise favorable. One agency check
outstanding. ‘
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UNITED STATES DEPARTMEN.T. OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF .INVESTIGATION

'WASHINGTON, D.C. 20535

July 21, 1977
DIANA NICK JONES

A - THE iNVFSTIGATION OF MRS, - JONES COVERED INQUIRIES
AS TO HER CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO
INQUIRII!S WERE MADE AS ‘TO THF SOURCES OF HER INCOME

~ 'Birth

: Mrs, Jones was born on December 6, 1943, in
Shady fide, Maryland, as Diana Lucille Nick.

Education '

. . Mrs, Jones attended Bates_High School, Annapolis,
Maryland, fromvSeptember, 1957, to June, 1961, when she was
praduatvd S ‘ ‘

o She has indicated she attended Cortez Petere
.Bu51ne:x ‘College, Washington, D. C., now defunrt from June,
1961 tn May, 1962 receiving no degree :

: She also- attended the Department of Agriculture.
Graduate School, -Washington, D, C,, from January, 1964, to
May, 1964, on a. part time basis, receiv1ng no degree :

-

Employment

Mrs, Jones has advised that dur1ng the summer c¢f

1962, she was unemployed and reqiding in Washington, D, C,
August, 1962, to .~ National Institutes of Health,

- May, 1963 . Public Health Service, Department
, : : : of Health, Education, and Welfare,
Bethesda, Maryland, as a secretary

“

FBI/DO.J
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Diana Nick Jones

June,'1977, to | -Select Cemmittee on Assassinations,

the present . United States House of Representa-
tives, Washington D, C., as a
secretary

'MaritaI'Status

- Mrs, Jones is married to Ernest Joseph Jones and
they reqide at 29 Laughton Street Upper Marlboro, Maryland,

Interviews

An individual who requested confidentiality advised

in Washington D, C., he has known Mrs, Jones professionally
~for approximately one and one-half years, He stated

Mrs, Jones used a lot of sick leave and could not be depended
on to report for work on a daily basis, He said she openly
spoke of financial problems she was having but did not
"mention specific details. He stated Mrs, Jones exhibited

a poor attitude toward her work which he attributed to his
belief that Mrs, Jones is very sensitive about racial matters
and her own racial origin, He advised that, as an example,
Mrs., Jones would complain she had been given a particular
assignment because she is a member of a minority group. He
stated Mrs., Jones' attitude and performance had a negative
effect on her associates, since she did not carry her share
of the workload. He said no effort was made to fire

Mrs., Jones, but she was encouraged to leave her position,
which she voluntarily terminated. He stated nothing has

ever come to his attention which would cause him to question
Mrs, Jones' character, associates, reputation, or loyalty.

He stated, however, that based on Mrs, Jones' work performance
and her attitude he would not recommend her for a responsible
position of trust.

A second individual who requested confidentiality
advised in Washington, D, C., she has known Mrs. Jones
professionally for approximately one and one-half years,
She stated Mrs., Jones, by her actions and words, indicated
she felt she was being discriminated against because of her
race, She said Mrs. Jones' work product was unsatisfactory
in terms of total work completed as well as accuracy and
that she did not carry her fair share of the workload. She
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Diana Nick Jones

stated she believes Mrs, Jones does possess the ability to
perform well in a secretarial position, She said the
financial problems of which Mrs, Jones frequently spoke

could have had an adverse effect on her work performance,

She stated she believes Mrs, Jones could improve her per-
formance if placed in a position more to her liking. She said
nothing has ever come to her attention that would cause her

to question Mrs, Jones' character, associates, reputation,

or loyalty, She stated she recommends Mrs, Jones for a
position of trust.

Stephanie Schisler, staff assistant, Office of
Richard Stone, United States Senator from Florlda, advised
in Washxngton, D. C., she has known Mrs, Jones since November,
1975, on a close professional basis, She stated Mrs. Jones'
work habits could only be classified as bad, She said
Mrs, Jones took a lot of sick leave and the uncertainty of
not knowing whether she would report for work on a given
day had a disrupting effect on the office, She stated she
believes Mrs, Jones is sensitive about her racial origin,
She said Mrs, Jones frequently complained about being given a’
particular work assignment and attributed such undesirable
assignments to the fact that she is a member of a racial
minority. She stated she personally advised Mrs. Jones
she was in error, >

She described Mrs, Jones as being an alert and
intelligent person who is interested in political affairs,
She said she believes that if Mrs, Jones was properly
motivated she would perform in an excellent manner, She
stated she is aware of Mrs, Jones' present position, and
she believes Mrs, Jones has a deep and sincere interest in
the work of the Select Committee on Assassinations, United
States ilouse of Representatives, and will perform in a very
satisfactory fashion, She said nothing has ever come to
her att:ntion which would cause her to question Mrs. Jones!
character, associates, reputation, or loyalty and stated
she recommends her for continued employment in her present
responsible position of trust,.

Bruce R. Rowen III, Legislative Assistant, Office
of Richard Stone, United States Senator from Flor1da advised
in Washington, D C., Mrs, Jones served as his personal \
secretary from November, 1975, to May, 1977, He described

oo : : ~
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Diana Nick Jones

Credit and Arrest Checks

Information has been received from appropriate
credit reporting agencies indicating their files contain
@ither no record or no additional pertinent 1n!ormat10n
uoncern;np Mrs, Joneb, except the Follow:ng

Records of the Credit Bureau,_lncorporated,
Washington, D, C,, indicate Mrs, Jones

has bad debts with the Nutional Bank of
Washington, D, C., and the Federal Credit
Union, United States Senate, Washington,

D. C. These records also indicate Mrs, Jones
‘has a four~month delinquent credit account

" with the Diners Club, Incorporated, Denver,
Colorado, ST :

A representative”of the National Bank of
Washington, D, C,, advised Mrs, Jones had

- a checking account with a credit line of
8400, - He advised further that in March,
1977, her account was overdrawn in the
amount  of $190, and no additional funds
vere deposited into the account, He stated
Mrs, Jones' account was closed by -the bank
in March, 1977, -He advised Mrs., Joneg
paid small amounts on her account, but
these payments stopped in May, 1977, leaving
an outstanding balance of 3120,

A representative of the Federal Credit
Union, United States Senate, Washington,

D, C., advised iMrs, Jones was grante:d an
automobile loan in the amount of $3,130.27,
He stated the automobile was vepossessed «due
to Mrs. Jones' continued delinquency in
making loan payments and was sold on

April 25, 1977, for 3200, leaving an unpaid
loan balance of $350,86., He said the out-
standing balance has been written off by

the credit- union, but Mrs, Jones has a legal .
obligation to repay it,

. L “
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Diana Nick Jones

A representative of Diners Club, Incor-
porated, Denver, Colorado, advised
Mrs. Jones' account was opened in
October, 1973, and her high credit
amount was $98. He said that due to
nonpayment the account was cancelled
in February, 1974, and the $98 was
charged off as an uncollectable loss in
April, 1976, He further stated the
account was turned over to a collection
S agency and a $20 payment was received on
June 28, 1977
) _ Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain
no record concerning Mrs. Jones or her close relatives,
except the following: '

Records of the Anne Arundel County Police
Department, Millersville, Maryland,
indicate Mrs, Jones' father, Earl Arthur
Nick, was arrested on November 9, 1952,
on a charge of assault and paid a fine
of $102.50 with six-month sentence sus-
pended. These records also indicate

he was arrested on September 10, -1953,
on a charge of assault and battery and
was found not guilty. The records
contain no additional information
concerning these arrests,

Agency Checks

Information has been received from the Bureau
of Personnel Investigations, Civil Service Commission
indicating its files contain no record concerning Mrs. Jones,

Information has been received from the Department
of Health, Education, and Welfare indicating its files
contain no additional pertinent information concerning
Mrs. Jones. '
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This concludes the investigation in this patter.

Sincerely vours,

Clarence M. Relley
Director

Envlosures {2)

PMD:djw (IX)
(8)

HOTE: Additional interviews set forth. Efforts to obtain
voucher records from House of Representatives negative.
LEAA unable to identify grant or records concerning same.
Investigation complete.
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION |

WASHINGTON, InC. 205338

October 21, 1977

JAMES PATRICK KELLY

The information in this summary memorandum
supplements the information contained in a summary memo-
randum dated September 23, 1977.

Interviews

. Harley O, Staggers, United States Representative
from West Virginia and Chairman of the Committee on Interstate
and Foreign Commerce (CIFC), advised in Washington, D, C,,

‘that Mr. Kelly was employed as an investigator with his

committee from the fall of 1967, to April, 1971.
Representative Staggers suggested that former and present
employees of CIFC may be able to furnish additional informa-
tion concerning Mr. Kelly's employment with CIFC.

William T. Durhan, Staff Director, Subcommittee on
Transportation and Commerce, CIFC, advised he formerly served
as Special Consultant for CIFC. He said at the direction of
the Chairman he conducted an investigation into certain
activities of Mr. Kelly while Mr. Kelly was employed by
CIFC. Mr. Durhan said the information he furnishes is based
on facts that were ascertained during his investigation.

He said the investigation centered on travel vouchers
submitted by Mr. Kelly during the course of his official duties
as an investigator with CIFC. He said the investigation
revealed Mr. Kelly had a grant from the Law Enforcement
Assistance Administration (LEAA) in connection with an educa-
tional television station in Boston, Massachusetts. The grant
involved a series of about twenty educational television shows
about crime or criminal investigations., He said the investi-
gation revealed Mr. Kelly was involved in the production of

FBI/DOJ
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James Patrick Kelly

the shows at the same time he was on the payroll of CIFC. He
said a review of Mr. Kelly's travel vouchers submitted in
connection with official duties of CIFC revealed Mr. Kelly
traveled on a regular basis from Washington, D. C., to Boston,
Massachusetts, for the purpose of producing the shows. He
claimed per diem and travel expenses concerning such trips on
his official vouchers submitted to CIFC. He said as a result
of the investigation Mr. Kelly resigned his position with
CIFC.

Mr. Durhan also stated that in his opinion Mr. Kelly
was not effective as an investigator with CIFC and much of his
investigative product concerned information discoverable from
various public sources such as Dun and Bradstreet Reports
or city directories. He said this reflects a basic dishonesty
‘on Mr. Kelly's part. He said much of the information on
which his investigation of Mr. Kelly's activities was based
can be found in LEAA records and the files of the Finance
Office, United States House of Representatives. He said
Mr. Kelly is a loyal citizen and a discreet person; however,
there are serious questions concerning Mr. Kelly's honesty,
trustworthiness, and reliability. He said that concerning a
recommendation he would not hire Mr. Kelly.

A fourth individual who has requesfted confidentiality
advised he was formerly associated with Mr. Kelly with CIFC.
He said he is familiar with the circumstances surrounding
Mr. Kelly's employment with CIFC from 1967 to 1971. He said
during Mr. Kelly's association with CIFC he made numerous trips
to Boston, Massachusetts, for the purpose of working on a
lengthy television series on law enforcement training. He
claimed per diem and travel expenses for such trips as being
incidental to official business of CIFC. He also received a
salary from CIFC as well as payments from WGBH TV, Boston,
Massachusetts, for his work on the television series. He said
Mr. Kelly was confronted with the facts concerning such dual
employment and his use of official funds for travel to work
on the series. He said Mr. Kelly elected to resign his posi-
tion with CIFC. He said he would not recommend Mr. Kelly for
a position with the United States Government.
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Stanley M. Brand, General Counsel, Office of the
Clerk, United States House of Representatives, Washington,
D. C., advised the current rules of the House of Representa-
tives require a court order be presented in order to obtain
information concerning vouchers submitted by an employee of
the House of Representatives., He moted that if such
information is desired by a member of Congress, a letter
directed to the Clerk of the House from the member would in
all probability produce the desired information.

Theodore R. Conant, New York, New York, advised he
formerly headed the Educational Division of WGBH TV, Boston,
Massachusetts, from 1961 to 1976. He said he recalls
Mr. Kelly as an employee of WGBH TV during the period from
1966 to 1967, He said Mr. Kelly was hired because he had
prior experience in producing programs. Mr, Conant said
while Mr. Kelly was employed by WGBH TV he began a series of
law enforcement training programs and helped produce films
and video tapes for law enforcement instruction and training.
He said he could not recall specifically, but thought it
possible that Mr. Kelly may have returned to WGBH TV as a
consultant subsequent to leaving the station in 1967. He
said he cannot recall any detailed information concerning
this aspect of Mr. Kelly's association with WGBH TV, He said
Mr. Kelly was a hard worker who was diligent and very capable.
He got along well with everyone and did a splendid job. He
commented favorably concerning his character, associates,
reputation, and loyalty, and highly recommended Mr. Kelly for
a position of trust and confidence. Mr. Conant subsequently
advised he recalls Mr. Kelly served as Director of a project
known as the Boston Police Report, funded under LEAA grant
number 193, He said Mr. Kelly headed this project from
December, 1967, to May, 1968,

John J. O'Brien, Director of Buildings and Grounds,
WGBH TV Educational Foundation, Boston, Massachusetts, advised
he recalled Mr. Kelly as a former employee of WGBH TV during
1966 and 1967. He said Mr. Kelly was involved in producing
a series of law enforcement films and video tapes. He said
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Bonorable Louis Stokes
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In accordanve with 8 request received from vou
on Ruguat 24, 1977, an investication has beer confucted
uh s P kelly. Transsitted herewith
are two coples of 2 : ’

j sorandus sontalvlse *he
resalts of this inwestig :

When additional interviews have boen conducted
and efforts to obtain records of the Lew Inforcement
Asgistance Administration, Department of Justiece, and the
Office of Tinance, Office of the Clerk, United States
fivnse of Representatives, have been corpleted, you will be
adwiged.

Sincerely yours,

Clarence M. Kelley
Directoy

inclosures (2)

RMD: djw (IX)
(2}

WOTE: EKelly is a recently employved investigator with the
requesting committee., Investigation revealed several persons
who gave conditional recommendations or none based on his
1967-1971 position with the House Committee on Interstate

and Yorelgn Commerce from which he was asked to resign because
of expense voucher irregularities and a dual ewployment.
Additional interviews are cutstanding as well as continuing
afforts to obtain records concerning LEAA grants and Clerk of
House records re wouchers.
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

September 23, 1977

JAMES PATRICK KELLY'

THE INVESTIGATION OF MR KELLY COVERED INQUIRIES
AS TO HIS CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO
INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HIS INCOME

‘Birth

Mr. Kelly was born on March 14, 1926, in

‘Staten Island New York.

Education

' ’ Mr. Kelly attended Saint Peter's High School and
Curtis High School, both located in Staten Island, New York,
from September, 1939 to April 1944, receiving a diploma in

fMay, 1944,

He'also attended Wagner College, Staten Island,
New York, as a part-time and full-time student from September,
1947, to May, 1952, when he voluntarily withdrew in good standing.
He did not receive a degree.

Mllitary Service -

S Mr. Kelly enlisted in the United States Navy on
April 25, 1944, and served on active duty to May 21, 1946,

. when he was honorably released as a yeoman second class and

transferred to the United States Naval Reserve, inactive.

He served to June 23, 1952, when he again entered on active
duty and served to May 22, 1953, when he was honorably released
and transferred to'the United States Naval Reserve, inactive. .
He served thusly to May 21, 1954, when he was honorably dis-
charged as a yeoman second class.

FBI/DOJ



Released under the John F. Kennedy 3553551nat10n Records Collection Act of 1992 (44 USC 2107 Hote).
DATE: 11- 14 2017

4 N . P
\
l

N ‘y__..‘/

James Patrick Kelly'

working for the CIFC, United States House of Representatives.
He said at that time Mr. Kelly was Chief Investigator and

his immediate superior was Robert Lishman, now deceased, who
was Chief Counsel to the committee. He said Mr. Lishman and
Mr. Kelly had previously worked together on the House
Committee on Public Works and Mr. Lishman had hired Mr. Kelly
based on that past association. This individual said he could
not recommend Mr. Kelly for a position of trust and confidence
because he considers Mr. Kelly to be a poor investigator and
generally an undependable person. He based his opinion on the
following information.

He said it was common knowledge among several
employees of CIFC that at the time Mr. Kelly was hired by
Mr. Lishman he had been working at WGBH TV, Boston,
Massachusetts, under a grant from the Law Enforcement
Assistance Administration (LEAA) on a serieées of law enforce-
ment programs or documentaries, He said by way of general
background that it is common practice among the many Congres-
sional committees and subcommittees to permit their investi-
gators to have a relatively "free hand" concerning their
investigations and connected travel. He said investigators
are rarely questioned regarding travel expenses or even places
of travel. He said as a rule investigators usually advise
their immediate superiors as to purpose and intended travel.
He said this was not the case concerning Mr. Kelly and his
travels for CIFC. He said it was the office joke to ask
"where's Kelly?'" because no one could say with any certainty.

He stated that in late 1968, Mr. Lishman expressed
concern to him regarding the seemingly exorbitant expense
vouchers being submitted by Mr. Kelly. Mr. Lishman also indi-
cated he was curious as to the nature of Mr. Kelly's investi-
gation which was requiring considerable travel to and time in
Boston, He said that about this time Mr. Lishman became ill
with what became terminal cancer. He said in his opinion
Mr. Lishman's curiosity concerning Mr. Kelly's travel and
expense vouchers was never brought to a conclusion prior to -
Mr. Lishman's death in late 1970,

. . ~
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FEDERAL.BUREAU OF INVESTrGAiION
POSTPONEMENT INFORMATION SHEET (JFK MATERIALS)

'Page(s) withheld entirely at this location in the file.

One or more of the following statements, where indicated,
explaln thls deletlon (these deletions).

Deletions were made pursuant to the postponement
rationale indicated below with no segregable material
available for disclosure. All references relate to
Section 6 of the "President John F. Kennedy Assassination

Records Collection Act of 1992." _
[1 Subsection 1A -(intelligence,agent's identity)
(1 Subseétidn 1B (intelligence{source or method) .
[] Subsection 1C (other matter relating to military
- - defense, intelligence operations or
the conduct of foreign relations)

[] Subsection 2 (living person who provided
: - confidential information)

[} Subsectidn 3 g(uhwarranted invasion of privacy)
0] Subséctionj4 (cooperating individual or foreign
o - government, currently requiring
- protection) :
[] Subsection 5 ‘(security or protective procedure,
~ currently or expected to be utilized)

Information pertained to a matter unrelated to the JFK

~ Assassination investigation.

s

For your information:__ ' ‘-

:The following number is to be used for reference

‘ regardlng this page (these pages):
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i
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James Patrick Kelly

He stated, however, that sometime during 1969 to
1970 the Committee on House Administration began making
inquiries through the Office of Harley O. Staggers, United
States Representative from West Virginia and Chairman, CIFC,
concerning the high-average travel vouchers being submitted
by Mr. Kelly. This individual said based on personal
knowledge Mr. Kelly's travel and expense vouchers ran about
$900 per month. This amount was about $700 to $800 per month
higher than vouchers submitted by other investigators.
Mr. Kelly was required to submit a memorandum of explanation
detailing his expenditures. He said the memorandum prepared
by Mr. Kelly was '"nebulous" in that Mr. Kelly attributed the
expenses to high payments to various sources for information
and the necessity for frequent travel to Boston in order to
contact his sources.

This individual said sometime after Mr. Lishman
passed away, Congressman Staggers became increasingly curious
concerning Mr. Kelly's expense vouchers and he caused certain
members of the CIFC staff to conduct a review of old travel
and expense vouchers submitted by Mr. Kelly as well as a
review of documents on file with the LEAA. He said he is
somewhat familiar with the results of these reviews which
revealed the following information. Mr, Kelly received an
LEAA grant in May, 1967, under which he was to devote
twenty-five percent of his time to the work under the grant.
He was to receive $4,000 per year. He received a continuation
of the grant in March, 1968. Mr. Kelly wrote a final report
for LEAA which report left no doubt that Mr, Kelly had com-
pleted the terms of the initial grant and the continuation
grant. The report concerned the nineteen programs Mr, Kelly
had completed at WGBH TV and noted he was desirous of some
kind of additional grant. This individual noted that the
date of Mr. Kelly's report to LEAA was in doubt. He said the
review also encompassed a comparison of CIFC travel and expense
vouchers with the dates of the nineteen LEAA programs, and
in approximately fourteen instances Mr. Kelly's travel for
CIFC coincided with the dates of the LEAA programs.

‘ He said Congressman Staggers then confronted
Mr. Kelly with this information and demanded an explanation.

Mr. Kelly admitted having worked on the LEAA grant while
working for CIFC. He told Congressman Staggers that Mr. Lishman

o -6 -

.o
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James Patrick Kelly

had been fully aware of this and had agreed to permit it.

This individual noted that in this regard he does not believe
Mr. Lishman knew of or approved Mr. Kelly's dual employment,
because had he known, he would not have been curious concerning
Mr. Kelly's vouchers. He also noted that had Mr. Kelly's
explanation been true, then he should have mentioned it in

his memorandum of explanation to the House Committee on
Administration, which he did not do. He said thereafter

Mr., Kelly was given the opportunity to resign and did so

in April, 1971.

This individual said all of Mr. Kelly's travel
and expense vouchers would be on file with the Finance
Office, United States House of Representatives and the
information concerning the LEAA grant should be on file with
that agency.

A second individual who requested confidentiality
advised he has known Mr. Kelly since 1967 and worked with
him from 1967 to 1971 on CIFC, United States House of Representa-
tives., He said their assoclation was strictly professional.
He said during Mr. Kelly's tenure with CIFC,travel and
expense vouchers submitted by Mr. Kelly were the subject of
considerable doubt as to whether they were accurate and
proper. He said in his opinion, based on a personal review
of many of the vouchers at the time, Mr. Kelly's vouchers
were often doubtful as to whether he actually traveled on
CIFC business or on personal business. He said some of the
vouchers were rejected by the House Committee on Administra- ~
tion because of their questionable nature.

He said he recalls unsubstantiated information
to the effect that while employed by CIFC Mr. Kelly was also
working for radio or television in Massachusetts. He was
unable to recall the specifics, but noted that if true, such
dual employment may have constituted a conflict of interest.
He said the general feeling was that Mr. Kelly was blending
his personal business with the official business of CIFC. He
. stated that Mr. Kelly had somewhat of a "free hand'" as an
investigator with CIFC as well as with travel incidental to
his investigations.
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: He said he recalled there were never any formal
allegations of fraud made against Mr. Kelly in connection

with the vouchers; however, there were sufficient doubt and
controversy generated over the matter that Mr., Kelly finally
resigned his position in April, 1971, He said due to the

doubt and controversy, he feels Mr. Kelly's integrity was

in question to a degree sufficient to cause a loss of confi-
dence in him. He said Mr. Kelly's discretion and reliability

as an investigator were unquestioned, and he considers Mr. Kelly
to be a loyal citizen. He said he could not comment concerning”™
Mr. Kelly's associates. He said he would recommend Mr. Kelly
for a position of trust with the United States Government on

the copdition that Mr. Kelly is under very close supervision.

A third individual who has requested confidentiality
advised she has known Mr., Kelly since 1969. She said Mr. Kelly
was employed as Chief Investigator with CIFC, United States
House of Representatives, when she met him. She said as an
investigator he did excellent work and was known for his
discretion and reliability. He was also a very charming and
likeable person, whose loyalty was never in question. She
said, however, she has sincere doubts and reservations con-
cerning his honesty and integrity. She furnished the following
information as the basis for her opinion. ‘ '

She said she worked with expense and travel
vouchers with CIFC at the time and recalled that on at least
two occasions she believes Mr. Kelly claimed expenses that
he did not sustain and expenses for modes of travel he did
not use, She said on one occasion he claimed travel from

. Washington, D, C., or New York, New York, to California

claiming full per diem for five days, when he did not actually
spend that amount. She said his claim may have been legally
and technically correct, but it was not morally correct. She
said on several occasions he claimed taxi fares to and from
airports, when in fact, he had not traveled by air, but by.
train. She said she also recalls he claimed travel expenses
in connection with a trip from California to New York,

New York, for the purpose of interviewing a person residing
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there, who in fact was never in New York. She said she
thinks Mr. Kelly's travel to New York was solely for the
purpose of taking a ride on the Boeing 747 jumbo jet which
had just come into service between California and New York.

She said because of the lapse of time she could not
recall additional instances of incorrect or improper voucher
claims. She noted that the vouchers should still be on file
in the Office of Finance, United States House of Representa-
tives. In addition, she said there was a question concerning
whether or not Mr. Kelly was engaged in an outside employment
while working full time for CIFC. She said based on the
controversy over this and his vouchers, Mr. Kelly was asked
to resign his position which he did in April, 1971. She said
because of the foregoing she could not recommend Mr. Kelly for
a position of trust and confidence.

Benjamin J. Smethurst, Special Assistant, CFIC,
United States House of Representatives, Washington, D. C.,
advised he has known Mr. Kelly since 1969. He said they
were professionally associated with CIFC. He described
Mr. Kelly as an extremely capable investigator who liked to
work alone. He said during the period of time they were
associated he never had reason to question Mr. Kelly's
honesty, reliability, discretion, or loyalty.- He said
Mr. Kelly was a well-read person, who enjoyed an excellent
reputation. He said he could not comment concerning
Mr. Kelly's associates.

Mr. Smethurst said he recalls Mr. Kelly became
the subject of considerable controversy during his employment
with CIFC caused by some irregularities concerning expense
vouchers, He said Mr. Kelly may have resigned '"under fire"
because of this situation. He said he cannot recall specifi-
cally what irregularities existed, but believes they may have
concerned the fact that Mr. Kelly had a residence in Boston,
Massachusetts, and in Washington, D. C., yet he claimed
per diem while in the District of Columbia., He said he also
vaguely recalls some controversy over other documents con-
cerning travel expenses. He said he would recommend Mr. Kelly
for a position of trust and confidence, but due to the
controversy and questions over the expense and travel vouchers,
he would condition the recommendation on Mr. Kelly's being
properly supervised.

~
L

L ~
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Persons interviewed during this inquiry who are
acquainted with Mr, Kelly's close relatives advised they are
- reputable individuals.

Based on the background information furnished by
Mr. Kelly and on investigation he has no known close relatives
residing in Iron Curtain countries.

Credit and Arrest Checks

Information has been received from appropriate
credit reporting agencies indicating their files contain
either no record or no additional pertinent information
concerning Mr. Kelly, except the following:

The files of the Credit Bureau, Incor-
porated, Washington, D. C., reveal a

tax lien was filed against Mr. Kelly on
March 4, 1977, by the Internal Revenue
Service, The files of the Office of
Recorder” of Deeds, District of Columbia
Government, Washington, D. C., reveal N
instrument number 1282-77; a tax lien,
was filed on March 4, 1977, against
James P. and Marion M Kelly in the
amount of $1,887, which remains unsatis-
fied. The basis of this lien is not set
forth in the files of the Office of
Recorder of Deeds,

Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain no
record concerning Mr. Kelly or his close relatives.

Agency Checks

Information has been received from the following
governmental agencies indicating their files contain either
no record or no additional pertinent information concerning
Mr. Kelly:
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BY LIAISOH

Bonorable Louls Btokes

Chailrman

Select Committes on Assassinations
United Btates Bouse of Representatives
Washington, D. C.

Dear Mr. Chalrman:
In accordance with a request received from you
on Oekober 31, 1977, an investigation has been conducted

concersing Mr., Harold Dale Leap. Transmitted herewith

are two coples of a sunmary memorandum containing the
results of this investigation.

Sincerely yours,

Clarence M. Relley
Director

Enclosares (2)

HOTE: My, Leap is a former investigator, Drug Enforc
Administration. Since November, 1977, he has been empl
by the Select Committee on Assassinations as an iﬁ?&&%ig&ﬁﬁ:;
A bench warrant remains outstanding in Kansas City, Missouri,
since August, 1976, concerning a parking violation.
Investigation mth&rwiw& favorable and complete.

PID:dd (IX)
(7)
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, DC 20835

November 25, 1977

N HAROLD DALE LEAP

o THE INVESTIGATION OF MR, LEAP COVERED INQUIRIES
IN THE CONTINENTAL UNITED STATES AS TO HIS CHARACTER, LOYALTY,
AND GENERAL STANDING, BUT NO INQUIRIES WERE MADE AS TO THE

- SOURCES, OF
 Birth

"Oklahoma,
Education

HIS INCOME

‘Mr, Leap‘was:born on March 13, 1923, in Shidler,’

Mr, Leap attended Labette Community Junior College,

Parsons, Kansas, from September, 1956, to August 1958,
receiving an Associate of Arts degree..

: He attended Kansas State College,:ngw Pittsburg
~ State University, Pittsburg, Kansas, from September, 1958,
-to June, 1960, receiving a B S degree.

Military Service

Reserve on
January 30,

Mr., Leap enlisted in the United States Coast Guard

November 19, 1942, and served inactively until :
1943, On January 31, 1943, he entered on active

duty with the United States Coast Guard and served until

February 5,

1946, when he was honorably discharged as a

 water tender third class. His service record is clear,

‘Employment

-

Mr. Leap has indicated he was employed following

completion
no records
-has failed

of high school from 1940 to 1943; however, he has
or recollection of this employment Investigation
to locate any records or persons to verify this -

“period of . employment.
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Harold Dale Leap

Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain no
record concerning Mr, Leap or his close relatives, except
the following:

Records of the Parsons, Kansas, Police
Department indicate Mr, Leap was arrested
on June 2, 1960, and charged with
"disturbing the peace," This charge was
dismissed on an unspecified date,

Records of the Kansas City, Missouri,

. Police Department indicate Mr, Leap

, was cited for a "parking violation'" on
July 20, 1976, On August 10, 1976,
a bench warrant was issued for Mr, Leap
~concerning the aforementioned violation,
and - a $25 bond was set., This bench
warrant is currently outstanding,

Security Clearance

Mr. Leap holds an active top secret clearance
granted to him on November 19, 1970, by the Department of
Justice, : , - ~ :

Agency Checks

v Information has been received from the following
governmental agencies indicating their files contain either
no record or no additional pertinent information concerning
.Mro Leap: ’

Bureau of Personnel Investigations, Civil
Service Commission; Central Intelligence
Agency; Department of Health, Education, and
Welfare; and the Office of Security, Depart-
ment of Justice,

The central files of the FBI, including the files of
the Identification Division, contain no additional pertinent
information concerning Mr. Leap,
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April 29, 1977
BY LIAISON

Homorable louis %tokes
Chairans

Selest Committes on Avsassinsticons
Uaited aum m of Represeastatives
Wnshington, D, C,

Dear My, Chairmen:

is secordssoe with a reguest recsived from
you on April 1S, 1977, an th«em s ha
condneted csopcernl
Travemitteod besrewi
wonmerre dhen mmn the results of *m. Wti«m.

mnamumfunu&-mu
mmml Inventigations, Civil Bervies Commiswien
has been completed, you will be advised,

Singerely youre,

Clavence M, Xslley
Directoyr

Enclosures (2)

DWP:pj (IX)

.

SEE NOTE PAGE TWO

i

Sy
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- UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

April 29, 1977

ALVIN BOWER LEWIS, JR,

GENERAL STANDING, BUT NO INQUIRIES WERE MADE AS TO THE
SOURCES OF HIS INCOME, . - - .

Birth

' ~ Mr, Lewis was born on April 24, 1932, in
Pittsburgh, Pennsylvania, ‘ o
Education = . . | |
| Mr, Lewis attended Lehigh University, Bethlehen,
Pennsylvania, from September, 1950, to June, 1954, when

he was graduated, receiving a B,A, degree,

. _..He attended Dickinson School of Law, Carlisle,
Pennsylvania, from September, 1954, to June, 1957, o
receiving an LL.B.:degree;. c o

Employment =~

: Mr, Lewis has indicated he was employed during
the summer of 1950 by Mesic's Food Market, Lebanon,
Pennsylvania, as a truck driver, This employment could not
be verified as this company is now defunct, :

. He has indicated he was employed by the Department
of Highways, Harrisburg, Pennsylvania, as a technician
during the summer of 1951, The employment records of the
Department of Highways, Harrisburg, Pennsylvania, fail to
reveal this employment, : S :

FBi/DOJ
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Alvin Bower Lewis, Jr,

examples concerning this "imprOper" parental supervision,
but he stated he would not recoomend Mr, Lewis for a
position with the Federal Government, He would not
comment concerning Mr, Lewis character, associates, or
reputation,

A second individual who requested confidentiality
advised in Lebanon, Pennsylvania, he is an attorney and has
known Mr, Lewis more than twenty years socially and
professionally, He said Mr, Lewis is a forthright and honest
individual who has a fair sense of loyalty to his friends and
country and a good reputation as an attorney and 1n61vidua1
He .stated regarding Mr, Lewis' reputation, he heard
information from an unrecalled source that Mr, Lewis
has had a "relationship" with one of his office secretaries,
He said he could provide no additional information
concerning this matter, He said he recommends Mr Lewis
for a position of trust and confidence,

‘A third individual who requested confidentiality
advised in Lebanon, Pennsylvania, he is an attorney and has
been acquainted with Mr, Lewis on a professional and social
basis more than twenty years, He said Mr, Lewis is an
honest and uncompromising attorney whose character
and assoclates are excellent, He stated lie had heard
from a source he declined to identify that Mr, Lewis is
having an "affair" with his secretary, Gloria Meyer, who
resides in Palmyra, Pennsylvania, This individual said
Mrs, Meyer has been divorced within the past few months,

He said he could provide no additional information concerning <
this alleged relationship, He said he would recommend

Mr, Lewis for a position with the United States Govermment,
because he believes he would do a professional job,

A fourth individual who requested confidentiality
advised in Lancaster, Pennsylvania, he has known
Mr, Lewis on a professional basis for the past five years,
He said he has received information from an unrecalled
source that Mr, Lewis is having an "affair'" with a woman
by the name of Gloria Meyer who was recently divorced from

-3 -
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her husband, He stated he has also received information
from the same unrecalled source that Mrs, Meyer's former

- husband knows his ex-wife is having the "affair" with
Mr, Lewis, but reportedly cannot prove it, This individual
declined to make any statement or recommendation concerning
Mr, Lewis, . <

A fifth individual who requested confidentiality
advised in Lebanon, Pennsylvania, he has known Mr, Lewis
twenty years on a professional basis as a member of the
legal community, He said he has had various opportunities to
observe Mr, Lewis as a prosecuting attorney and considers
him to be a poor attorney in that Mr, Lewis attempts to try
his cases in the news media rather than in a court of law,
He said he recalls one instance when Mr, Lewis was
almost cited for contempt of court when he withheld evidence
of value to the defense in a homicide trial, This
individual is of the opinion that Mr, Lewis' conduct
in this regard is more "stupid" than dishonest, He
stated that he has seen Mr, Lewis on a number of occasions
with his secretary, Gloria Meyer, under circumstances
where one would not expect to see an attorney with his
secretary, He said Mr, Lewis would appear with his
secretary at functions which were normally attended by
married couples, He declined to relate specific examples,
This individual also stated he has received information
from unrecalled sources that Mr, Lewis is presently living
with Gloria Meyer in Washington, D, C, He said he does
not know this to be true and could provide no additional
information concerning this matter, He refused to
comment concerning Mr, Lewis® character, associates, or
loyalty to the United States Government; however, he said
he would recommend Mr, Lewis for a position with the
Government because "you will have him and we will not,"

He said he means by this, the United States Government
would have Mr, Lewis and Lebanon County, Pennsylvania, would
not have him, : ' : A

A sixth individual who élso requested confidentiality

advised in Lebanon, Pennsylvania, that he has known
Mr, Lewis on a casual basis twenty years as a member of the

- 4 -
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! - legal community, He said he had an opportunity to
. oObserve Mr, Lewis as an attorney on various occasions .
- and he is of the personal-opinion Mr., Lewis tends to -~ - . -
{ _ - engage in too many activites at any given time with the
H o . result that his endeavors are careless and superficial and
. - lack a depth pursuit,. He said he has received information
P _ from a source he declined to identify -that Mr, Lewis is
Lo romantically involved with his, Mr, Lewis', former ‘
: o secretary, He said he has also heard from the same source
i - . - that Mr, Lewis lives with his former secretary in ~
; S ..washington, D, C,y and returns to his home in Pennsylvania
1 - ~on the weekends, He declined to identify Mr. Lewis'
! S , former secretary and he -would not comment concerning _
b Mr, Lewis! characﬁer -associates, reputation, or loyalty R -
- to the ‘United States,' He. advised. that.although My, Lewis =~ 'O
© da-a hard worker -and did modernize the operation of the = .
- - ‘District:Attorney's Office- in. Lebanon- -County., -he would- not~wvw<4h
recommend him for a position of . trust and confidence,

- Jere Meyer, 324 Nbrth College Street, Palmyra,
Pennsylvania, advised he has known Mr, Lewis for -

- approximately-eight -years, -having met him through his o
p o . ex-wife, Gloria Meyer, who was employed by Mr, Lewis as
g - a private secretary, He said he has heard information X -
¢ - at various times through- individuals .he. ‘Wwould not identlfy,.m;,
b that his former wife and:Mr, Lewis were- having an - - . RIS
f' S "illicit Yove affair,” He said he does not ‘hold Mr,: Lewis

S . responsible  for the breakup of his marriage’ because ‘his T
g e wife had- "affairs" prior to her contact with Mr,. Lewis, -
~ ~.w. . - He said he has no direct proof that there is an affair - :
! _ . . petween his former wife and Mr, Lewis, but that "as a husband" °
s : -2 knows thiS~$o have taken, place, - He said ‘he was- divorced ,WAQ
: . from his former wife on December 2, 1976, and he currently
is involved in a custody -suit._ thh his ex—wife over the .
custody of their children, He said in this regard he
i = caused a subpoena to be issued for Mr, Lewis to appear at
Yoo e -the custody -hearing in Lebanon. County Court, Lebanon, A
o Pennsylvania, on January 18, 1977, He said thls hearlng
- was postponed indefinitely just prior to that date due to
-a heart attack’ suffered’ by ‘his- attorney.,;Mr Meyer o o

D T Y P . e ! et s e
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-stated he would not recommend Mr, Lewis for a position
- with the Federal Government because in his opinion

Mr, Lewis represents all that is currently wrong in -
Washington, D, C,, citing examples such as '"sex
! ' scandals,"” "immorality," and other "illicit" activities
t v on the part of certain politicians, Mr, Meyer further
-advised he will not recommend Mr, Lewis for a position
with the United States Government because he is of the
opinion "it took lies and deceit on the part of

Mr, Lewis to carry on the illicit affair with my wife
and this not necessarily in Washington, D, C,"

N

_Gloria Meyer advised in Hershey, Pennsylvania,
that she has known Mr, Lewis for approximately ten

years and worked with Mr, Lewis as a private secretary
from 1970 through December, 1976, She said he is an
absolutely competent attorney and enjoys one of the
finest reputations in the community, She said he was a
good employer and entirely sincere in his work, She
stated Mr, Lewis is a loyal American citizen of the ,
highest moral character and associates only with reputable
individuals, She said she highly recommends him for

a position of trust and confidence with the Federal
Government, -

: Fifty-three additional persons, consisting of
current and former supervisors and co-workers, present

and former neighbors, references, professional associates,
and social acquaintances of Mr, Lewis', were interviewed
and they advised he is a loyal American whose character,
reputation, and associates are above reproach, They

highly recommended him for a position of trust and
responsibility, Numerous persons said he is a conscientious,
hardworking, and knowledgeable attorney who enjoys an
excellent reputation among his professional associates,
Several individuals said he is an honest and enthusiastic
attorney who specializes in criminal law, Others said he
is a dedicated and noncompromising criminal attorney whose
abilities as a prosecutor are excellent, Neighbors and
social acquaintances advised he possesses a fine reputation
as a community leader, :
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1~ Mr.
1l - Mr.
1 - Mr,

hugust 25, 1977

BY LIAISOH A

ouse of Representatives

.

Daar Br. Chalvean:

In aocordance with a reguest received from you

on July 26, 1977, an investigation has been conducted con—

corndng Br, Ddwin Juarn lopez, Transmitted hervewith are two

copies of a summary semovandus containing the resulis of

this investigation.

Sinceraly vours, -

Clarence M. Relley
Pirector

Baeclosures (2)

MEF:diw (IX) o
{7} ,

HOTE: Mr. Lopez is employed as a researcher by the above
committee. Investigation disclosed he was fired from one
amployment because of poor work habits and character gualities.
Also, he is not eligible for rehire at another employment
ﬁﬁﬁgﬁﬁ? of his poor attitude towards his work. Investigation

iR« N
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE :

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20§35~ ° |

August 25, 1977

EDWIN JUAN LOPEZ

. THE INVESTIGATION OF MR, LOPEZ COVERED INQUIRIES
AS TO HIS CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO
INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HIS INCOME, -

'Birth

‘Mr. Lopez has indicated he was born on May 3, 1956,
in New York, New York. The records of the Bureau of Vital

Statistics for the City of New York, indicate Mr. Lopez was
born on May 3, 1955, in New York, New York.,

" Education RN S - - o j

o e - i i e pnrie o ¢

: - Mr. Lopez attended Columbia University, New York,
New York, from September, 1973, to May, 1976, .receiving a
B.A. degree. = = T e '

. He attended Cornell University Law School, Ithaca,
-gew York, from September, 1976, to June, 1977, receiving no
degree. ' ’ .

 Employment .
- Ir.'prez was employed as a youth counseior'by_

- Faro Puertoriqueno, a. social services organization in

New York, New York, during three summers from 1970 to 1975.

This employment could not be verified through records; how-

- ever, two individuals interviewed recalled his having been
so employed. o _

FBi/DOJ
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Edwin Juan Lopez

interested in learning to be a switchboard operator or
extending himself in any way. She said it is her opinion

Mr, Lopez is immature because she found him to be lacka-
daisical regarding his work assignments. She said Mr. Lopez
rebelled against her authority and often used discourteous
language in his dealings with other infirmary staff personnel,
She said when this matter was brought to Mr. Lopez's attention,
he said "that's the way I talk." She said Mr. Lopez did not
get along with many of the infirmary's doctors and nurses and
often criticized the operation of the infirmary. She said
that as a result of the aforementioned facts, she dismissed
Mr. Lopez in April, 1977, and he is not eligible for rehire.
She said Mr. Lopez is probably intelligent; however, because
of his poor work habits and what she considers to be his poor
character quality, she would not recommend him for a position
of trust and responsibility. - ' :

: Judy Hoffstein, Clerk, Sage Infirmary, Ithaca,
New York, advised she was acquainted with Mr. Lopez during
the period he was employed by this infirmary. She said she
was instructed to train Mr. Lopez as a switchboard operator.
She said it is her opinion Mr. Lopez was overconfident and
believed he was too intelligent for this position because he
described this position as a "stupid" job. She said
Mr. Lopez did not pay attention to her instructions and was
therefore, completely unprepared to take over the responsi-
bilities of switchboard operator when it was necessary. She
'sald Mr. Lopez was a difficult individual to work with and
made no attempt to get along with members of the infirmary
staff. She said she found Mr. Lopez to be rude on occasion
and late for work on at least two occasions. She said she _
would reserve recommending Mr., Lopez for a position of trust
and responsibility due to the short period she was acquainted
with him; however, based on the aforementioned facts, she
qQuestioned Mr. Lopez's character. :

Ralph Alexander, M.D., Ithaca, New York, advised
he was the Deputy Director of the Sage Infirmary while
Mr. Lopez was employed as a switchboard operator. He said
it is his opinion Mr. Lopez presented a poor appearance and
did a poor job as a switchboard operator. He said Mr. Lopez
often furnished incorrect information to inquiries made to

-3 -
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Bdwin Juan Lopez

the infirmary such as which doctors were on call and what
the visiting hours of the infirmary were. He said that when
he questioned Mr. Lopez about this, Mr. Lopez would denmy
giving out incorrect information. He said he received
humeroug complaints concerning Mr. Lopez'’s performance from
members of the infirmary staff. He said many of the staff
members described Mr. Lopez to him as being abrasive., He
said that in his dealings with Mr. Lopez, he found Mr. Lopez
to be unwilling to accept criticism or to admit he had made
an error. He said that based upon the aforementiomned faets,
he questioned Mr. Lopez's reliability and homesty and would
not recommend KMr. Lopez for a position of trust and responsi-
bility. ' ' :

_ Katherine Maki, Head Nurse, Sage Infirmary, Ithaca,
New York, advised she was acquainted with Mr. Lopez during
the period he was employed by this infirmary. She described
Mr. Lopez as slovenly and unkempt in his appearance. She
said she found Mr. lLopez to be defensive and sbrasive to
members of the infirmary supervisory staff. She said it is
her opinion Mr. Lopez had a "cocky attitude,” was immature,
and thought the position of switchboard operator was beneath
him, She said she would rather mot make 2 recommendation
concerning Mr. Lopez's suitability for a position of trust
and responsibility because of the short period of time she
was acquainted with him. ‘ ) ,

isabell Bangs, Registered Nurse, Sage Infirmary,

Ithaca, New York, advised she was acquainted with Mr. Lopez
during the period he was employed by this infirmary as a
switchboard operator. She said it is her opimion Mr, Lopez

- Was headstrong, immature, disrespectful, and not professional
in his work habits during this period. She said that based
upon the aforementioned facts, she would not recommend.
Mr. Lopez for a positiom of trust and respomsibility.

Larry Palmer, Associate Professor of Law, Cornell
-University, Ithaca, New York, advised he was acquainted with
Mr. Lopez during the period Mr. Lopez attended this University.
He described Mr. Lopez as a competent and enthusiastic
student who was very interested in criminal work to the point
of reading advanced texts. He said he knows of no derogatory
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Clarence M. Eelley

Wir. Mare is a staff mwwww of the Select Committee on
idnations. Investigstion is complete and favorable with the

mmam,%m. in December, 18970, was arrested i&r shoplifting

L

JEB :rap (1x)
{7)
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'UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION.

|
WASHINGTON, D.C. 20835 °

October 13, 1977
m'ranLL ALLEN MARS

. . THE INVESTIGATION OF MR, HARS COVERED INQUIRIES
AS TO HIS CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT
. NO INQUIRIES WERE HADE AS TO THE SOURCES OF HIS INCOHE

Y

Birth - .

ur. unrs was born on. septenber 13, 1952, in
Chicago, Illinois. - _

Education

Mr. Mars attended uarquette University, Milwaukee,
W1sconsin from September, 1970, to May, 1974, when he was -
,graduated receiving a B, A. degree, summa cum laude.

‘He also attended Georgetown University Law
. School, Washington, D, C,, from September, 1974 to May,
1977, receiving a J D. degree. ' _

~ -

Employment

During summer periods while attending and after .
graduation from college and law school, Mr. Mars was either
vacationing or employed in various tenporary employnents,
including work as a law clerk, salesman, delivery man, - Som
and as a caddie and assistant caddie master in La Grange, '
‘Brookfield, and Chicago, Illinois, and Washington, D, C,

Mr. Mars is currently employed with the Select
Committee on Assassinations, United States House of
Representatives, Washington, D, C,, as a research assistant.

FBi/DOJ
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Mitchell Allen Mars

Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain
no record concerning Mr. Mars or his close relatives,
except the following:

Mr. Mars' sister, Debra Ann Mars Mungo,
on April 7, 1977, in Quincy, Illinois,
was given a traffic citation for going
through a red light and was fined $25.

Mr. Mars was arrested on December 8, 1970,
in Milwaukee, Wisconsin, for shoplifting
and was fined $50,

Agency Checks

Information has been received from the Bureéu of
Personnel Investigations, Civil Service Commission, indicating
its files contain no record concerning Mr. Mars.

The central files of the FBI, including the files
of the Identification Division,contain no additional
pertinent information concerning Mr. Mars. -
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL_ BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

August 26, 1977
ISIAH CHARLES MATHEWS

e '~ THE INVESTIGATION OF MR. MATHEWS COVERED INQUIRIES
AS TO HIS CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO
INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HIS INCOME,

Birth. S ' o L

Mr, Mathews was born.on.JulyiQ; 1944, in
Jeanerette, Louisiana, -

‘Education

Mr, Mathews attended Greater Hartford Community
College, Hartford, Connecticut, from September, 1970, to May,
1972, when he was graduated with honors, receiving an A.A,
degree, ' ‘ : '
_ He attended Wesleyan University, Middletown,
Connecticut, from September, 1972, to June, 1974, when he
was graduated cum laude, receiving a B,A., degree, .

: He also attended Cornell University, Ithaca,
New York, from September, 1974, to May, 1977, receiving a
J.D, degree, : ' i

e

Military Service

_ Mr. Mathews enlisted in the United States Marine

- Corps on July 20, 1961, and served on active duty from that
date to July 19, 1965, when he was honorably released as a
corporal, His military obligation was terminated on July 19, .
1967. His service record is clear, '

F8i/ Doy
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Isiah Charles Mathews

acquaintances of Mr. Mathews', were interviewed and they
advised he is a loyal American whose character, reputation,
and associates are above reproach, He was described as
hardworking, dedicated, aggressive, bright, amiable, and
energetic, They highly recommended him for a position of
trust and responsibility,

Close Relatives

. In addition to his wife and children, mentioned
previously, Mr, Mathews has the following close relatives:

Mother " Annabelle Mathews
: ' Dorchester, Massachusetts

23 ~ Father S Isiah Mathews
Y ' - Dorchester; Massachusetts

. Brother , Harold J. Mathews
e : - Dorchester, Massachusetts

Brother - Warren R, Mathews
. New Haven, Connecticut

Brother ~ Robert I, Mathews
New Haven, Connecticut

Sister . Barbara Ann Mathews Scott
. Boston;, Massachusetts

Sister - Marion Maxine Mathews
' Boston, Massachusetts

Persons interviewed during this inquiry who are
acquainted with Mr, Mathews' close relatives advised they
, are reputable individuals, except for his brother Harold J.
. Mathews who has been arrested numerous times for varying
"offenses,

Based on background information furnished by
Mr., Mathews and on investigation, he has no known relatives
residing in Iron Curtain countries,
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o

Isiah Charles Mathews

Credit and Arrest Checks

Information has been received from appropriate
credit reporting agencies indicating their files contain
either no record or no additional pertinent information
concerning Mr., Mathews,

Information has been received from appropriate
law enforcement agencies indicating their files contain no
record concerning Mr, Mathews or his close relatives, except
the following:

The records of the Identification Division
) of the FBI indicate Mr, Mathews' brother,
Harold J. Mathews, was arrested for various
offenses from 1969 to 1976, A copy of his
Identification Record is enclosed,

Miscellaneous

Mr, Mathews indicates on Standard Form 86 that he
was involved in a paternity action in Bostonm, Massachusetts,
in October, 1965, and the action was decided against him,
No records or information could be located regarding
this action, -

Agency Checks

Information has been received from the following
governmental agencies indicating their files contain either
no record or no additional pertinent information concerning
Mr. Mathews: '

Bureau of Personnel Investigations, Civil
Service Commission; Defense Central Index

of Investigations; and the Defense Industrial
Security Clearance Office, Columbus, Ohio,

The central files of the FBI, including the files
of the Identification Division, contain no additional pertinent
information concerning Mr, Mathews, '

Enclosure

IDucId:SESlBEET Page 115



Released under the John 'F. Kennedy Assa551nat10n Records Collection Act of 1992 {44 USC 2107 Hote).
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
POSTPONEMENT INFORMATION SHEET (JFK MATERTALS)

JB Page(s) withheld entirely at this location in the flle
One or more of the following statements, where indicated,
explain this deletion (these deletions).

B Deletions were made pursuant to the postponement
rationale indicated below with no segregable material
available for disclosure. All references relate to
Section 6 of the "President John F. Kennedy Assa551natlon
Records Collection Act of 1992."

[] Subsection 1A (intelligence agent's identity)
[] Subsection 1B (intelligence source or method)
13 Subsection 1C (other matter relating to military

v : defense, 1nte111gence operations or
. the conduct ‘of foreign relations)

[] Subsection 2 (1iving person who prov1ded
: conf1dent1a1 information)
pd Subsection 3 (unwarranted invasion of privacy)
1 .Subseotion 4  (cooperating indjvidual or forelgn
: government, currently requlrlng
protection).

[ Subsection 5 (securlty or protective procedure,
' S currently or expected to be utlllzed)

] Information pertained to a matter unrelated to the JFK
Assassination 1nvest1gatlon : ;

(1 'For your information:

pq The following number is to be used for reference
regarding this page (these pages):

LM Oared J’/;a/;'? o S-F

. -

OO ' ' . : ' ' XOOOXXXXX

XOOOOOXXX - o ‘ XXX XXXXX
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
- FEDERAL BUREAU OF INVE NGATION
IDENTIFICATION DIVISION

DATE: 11-14-2017

o,

The following FBI record, NUMBER
!nfor.muiion shown on this |
WHERE DISPOSITION I5 N
DESIRED, COMMUNICATE

WASHINGTON, D.C. 20537

940 737 G

dentification Record represents data fu
OT SHOWN OR FURTHER EXPLANATI
WITH AGENCY CONTRIBUTING THOSE

+ is furnished FOR OFFICIAL UsE ONLY.

FINGERPRINTS. -

rnished FBI by fingerprint contributors.
ON OF CHARGE OR DISPOSITION IS

KsE CO 3666

CONT g;g‘;‘;?:“‘” NAME AND NUMBER ' “::g;ff;f" CHARGE DISPOSITION
! |Police Harold J, March Breaking and Dismissed
i |Department Mathews 12, 1969 entering
.. iBoston 142248 - (daytime
" |Massachusetts
Bristol County Harold James ' June Violation auto
Jail Mathews 19, 1969 |1aws
House of 06190 -
Corrections
New Bedford
Massachusetts
Police Harold Mathews March Assault and
Department 142-248 : 6, 1970 battery deadly
Boston - weapon
Massachusetts
Police Harold Mathews February Shoplifting Fined $150°
Danartment 153948 11, 1971 :
Boston .o
Massachusetts , .
Police Harold Mathews June Receiving stolen| 6 months
Department 153948 2, 1971 |goods ‘suspended
Boston .
Massachusetts_
Police |Harold J, August Burglary daytime
Department Mathews 30, 1972 [BR 35548 -
Boston 153948 '
Massachusetts
Police Harold J, Novembear Breakiang and
Department Mathews 126, 1972 entering daytime
Boston 153948 : BR 35548 .
Massachusetts : )
Police Harold J. March Receiving stqien Dismissed
Departnent Mathews 8, 1973 property R
Boston 153948 BR 35545
Massachusetts . :
‘e

i T e
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The following FBI record, NUMBER

C

IDENTIFICATION DIVISION
WASHINGTON, D.C.

940 737 G

20537

FEDERAL BUREAU OF !NVESTIGATION

O

, is furnished FOR OFFICIAL USE ONLY.
Information shown on this Identification Record represents data furnished FB) by fingerprint contributors..
WHERE DISROSITION IS MNOT SHOWN OR FURTHER EXPLANATION OF CHARGE OR DISPOSITION IS
DESIRED, COMMUNICATE WITH AGENCY CONTRIBUTING THOSE FINGERPRINTS.

comt 2;:‘;;?:15‘" NAME AND NUMBER A“::g;ff;nm FHARGE DISPOSITION
Police Harold J,. May.: | Breaking and
Department Mathews 22, 1973 | entering day
Boston 167-785 residence
Massachusetts BR 35548
Correctional Harold James June Breaking and 6~28-73
Institution Mathews 29, 1973 | entering build- | Suffolk Su-
West Concord 43493 S ing daytime perior Court
Massachusetts : with ‘intent to [ 10 years
commit larceny 2 "ind" (2)
assault and "ee" 2% Ind
. battery on 'ee!!
police officer
Use motor
vehicle without
authority ’
Unlawful carry
firearm "und"
control in motor
| vehicle
Police Harold J, March ‘breaking and _
Department Mathews 10, 1975 | entering daytime
Boston 181-818 Possession Of
Massachusetts : ~ burglary tools
: - A BR 35548 -
Police Marold J. February | breaking and
Department Mathews 2, 1976 entering daytime
Boston 181-818 : residence
Massachusetts Assault and
E - battery
Possession of
marijuana
Police Harold Mathews |jApril Attempted
Department 181-818 21, 1976 | breaking and
Boston entering
Massachusetts BR 35548 .

!

X&E CO 3666

-

IDucId: 32319657 Page 118

T5C 2107 Hote) .



ReX&ixeds ntider the John F. Kenznedy Assassination Records Collection Act of 1997 (44 U5ST 2107 Hotey.

DAABTERI1-14-2017
ol-1{Rev. 5.9-72)

a
PR

o«
"o P -

A o~

The following FBl record, NUMBER

\

MASTER

N

UNh<D STATES DEPARTMENT OF Ju3TICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
IDENTIFICATION DIVISION
WASHINGTON, D.C. 20537

940 737 G

-«

MASTER

. is furnished FOR OFFICIAL USE ONLY.
Information shown on this ldentification Record represents data furnished FBI by fingerprint contributors.
WHERE DISPOSITION IS NOT SHOWN OR FURTHER EXPLANATION -OF CHARGE OR DISPOSITION IS
DESIRED, COMMUNICATE WITH AGENCY CONTRIBUTING THOSE FINGERPRINTS.

CONTRIBUTOR OF

NAME AND NUMBER

ARRESTED OR

FINGERPRINTS RECEIVED CHARGE DISPOSITION
Police Harold J. May: Receiving stoleh
Department Mathews 19, 1976 | property

Boston 181-818 BR 35548 ”?
Massachusetts

.

*

" xse co 3886,
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) % - Mr. Monahar

}n”kQ
1 = ¥Mr. PDooher

October 12, 1977

BY LIAISOW

Lowie Stokes

Sel ittee on Assassinations
United States House of Representatives
Vashinoton, D. C.

Dear by, Chalreans

%

In sccordance with a » t received from you

on September 8, 1977, an investication

concerning Nre. Mo Transeitted

herewith are two copies of a sumpary nmemorandum conts

the results of this investigation.

Sincerely

Clarence M. Felley
Directoxr

Enclosures (2)

HMOTE: Mrs. Misita is a secretary with the House
Conmittee on Assassinations. %wo individuals indicated
she lost her motivation and initiative at work; one
individual declined to recommend her and the other
recommended her with the provision she not be place
& supervisory position. Investication complete.

in

MPD:skf (IX)
(7
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 205358

October 7, 1977

ANNE BERNADINE MISITA

THE INVESTIGATION OF MRS, MISITA COVERED INQUIRIES
AS TO HER CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO
INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HER INCOME,

Birth -

Records of the New York State Department of Health,
Albany, New York, indicate Mrs. Misita was born on June 3, -
1931, in Fulton, New York, as Anna Giannetto.

Education

Mrs. Misita attended Fulton High School, Fulton,
New York, from September, 1945, to June, 1949, when she was
- graduated, receiving a diploma.

Employment

Mrs. Misita has advised that after graduating from
high school, she resided in Fulton, New York, and worked in
a canning factory and law office, details not recalled,
until accepting employment with General Electric Company.

November, 1950, to General Electric Company,

July, 1964 Syracuse, New York, as a
secretary

August, 1964, to Unemployed and residing in

March, 1965, and Fulton, New York

May, 1968, to
September, 1968

March, 1965, to Sealright Company, Incorporated,
April, 1968, and Fulton, New York, as a
September, 1968, to secretary

June, 1970 ‘

- FBI/DOJ
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Anne Bernadine Misita

July, 1970, to - State University of New York,
December, 1974 Oswego, New York, as a
¢ : secretary
December, 1974, to Hutchings Psychiatric Center,
October, 1976 Syracuse, New York, as a
secretary -
October, 1976, to Securities and Exchange

August, 1977 Commission, Washington, D, C,,
as a secretary e .

' An individual who has requested confidentiality
advised he has known Mrs. Misita on a business basis for
. approximately one year. He commented favorably concerning
her character, reputation, agsociates, and loyalty. He
said she has good technical skills and gets along well with
others. : B :

He said he does recommend her for a position
of trust and confidence with the Federal Government provided ,
she is not given any supervisory responsibility. He explained
that Mrs. Misita's work seemed to taper off during the last
5 or 6 months of her employment and she lost her initiative
and desire to learn more concerning her work. He said that
if Mrs. Misita spotted a problem at work, she failed to
report it or try to solve it.

A second individual who has requested confidentiality
advised she has known Mrs. Misita for approximately one year
as a co-worker. She said Mrs. Misita is a friendly person
who gets along well with others and is very personable. She
commented favorably concerning her character, reputation,
associates, and loyalty. She said, however, Mrs. Misita lacks
motivation as she does not try to improve herself. She said,
in her opinion, Mrs. Misita does more socializing than work.
She said for these reasons she does not recommend her for a
position of trust with the Federal Government.

September, 1977, Select Committee on Assassi-

to the present nations, United States House
of Representatives, Washington,
D, C,, as a secretary

-2 -
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Anne Bernadine Misita

Marital Status

Since June, 1976, Mrs. Misita has been separated
from Salvatore Richard Misita, who she has indicated resides
in Fulton, New York, and is a United States citizen.

Mrs. Misita resides at 799 North Van Dorn Street,
Alexandria, Virginia.

Interviews

. Ross E, Aldrich, Assistant Director of Community
Relations, State University of New York, Oswego, New York,
advised Mrs. Misita worked in his department as a
secretary for several years. He said she does an
outstanding job and has the ability to dictate and handle
routine letters without supervision. He highly praised
her character, reputation, associates, and loyalty. He
recommended her most favorably for a position of trust with
the Federal Government.

Mahmud Mirza, M.D,, Hutchings Psychiatric
Center, Syracuse, New York, advised Mrs. Misita worked
for him for several years as a secretary. He described
her as an outstanding secretary whom he has tried to
rehire, as the Hutchings Psychiatric Center now has
sufficient funds allotted to pay her salary. He commented
most favorably concerning her character, reputation, asso-
ciates, and loyalty. He highly recommended her for a position
of trust and confidence with the Federal Government.

Twenty-three additional persons, consisting of
current and former supervisors and co-workers, present and
former neighbors, references, associates, and social
acquaintances of Mrs. Misita's, were interviewed and they
advised she is a loyal American whose character, reputation,
and associates are above reproach. She was described as
hardworking, prompt, capable, pleasant, qualified, honest,
and trustworthy. It was stated she is a friendly and
conscientious person who is aware of her responsibilities.
It was also stated she does her work and gets along well
with others. Those who know her well highly recommended
her for a position of trust and responsibility.

" -3 -
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Anne Bernadine Misita

Records of the Oswego County Sheriff's
Department, Oswego, New York, disclose
Salvatore Richard Misita, Mrs. Misita's
husband, was charged with harassment

on September 11, 1975. The disposition
is record as "turned over to family
court."

Records of the Fulton, New York, Family
Court disclose Mr. Misita forfeited $100
bail in connection with this matter and
the court issued a letter of protection
preventing him from harassing or having -
contact with his wife for a period of one
year.

Agency Checks

Information has been received from the following
governmental agencies indicating their files contain either
no record or no additional pertinent information concerning
Mrs. Misita:

Bureau of Personnel Investigations,
Civil Service Commission; Defense
Industrial Security Clearance Office,
Columbus, Ohio; and the Securities
and Exchange Commission.

The central files of the FBI, including the files
of the Identification Division, contain no additional
pertinent information concerning Mrs. Misita.
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE . .

-'FEDERAL'BUREAU’OFINVSSTIGATIONt“'f”t*“"fWM“"““@“w*“' o

) WASHINGTON.DC 20535_

_THE INVESTIGATION OF MR. MORRISON COVERED INQUIRIES
~ AS_TO HIS CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO - .
-ozize o - INQUIRIES-WERE: MADE :AS TO-THE- SOURCES OF- HIS - ENCOME -~ ~- 55 oo

Birth o T,

Mr Morrison was bamm-@@“July 75 1933 1n Glasgow,'v>'~.w
Kentucky. e v ST
Education

’ Mr Morrisonﬁattendedeowling Green High School -
" Bowling. Green, ' Kentucky,wfromwSepeember, 1945~ to June, 1951 e
5 when he was graduated il : - : .

- He“attended Wesfern Kentucky State “zdiﬁérszw
College, now. known. as.-Western Kentucky. University,“__as
-nuiBowling_Green,_Kentucky, from--September, - 1951 June,

;;;;}‘:ﬁf*1952 when he*voluntarily withdrew.w;;?

Military Service :1¥tﬁfﬁfﬁf¥fﬁufi:f?"4m§@qff

T - Mrs Morrison‘enlisted A theHUnitedetateS*NaVy: e

e *x;; on March 19, 1953,-and served-on-active-duty until - - oo
elff —=—-December-1,.-1976 ;- when he. was honorably discharged as~ a’yeomanvrwwns
~first class. His military obligatlon ‘was -then terminated. Srennail

Mr "Morrison's-military record indicates:he:was absent R

~without  leave from the United States Navy from- April 7 Pa P i
1956 -to April-30;71956. " This record discloses ‘that : ~%ww*ff¢¥%¥ﬁ
_on May‘S -1956% ‘he- was_awarded ‘nonjudicial punishment T e
in a Summary court martial, and he forfeited. $102~and R —

was restricted to h1s ship for one month.
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Robert Crittendon Morrison

Employment

December, 1949, to Mr. Morrison indicates he was

December, 1951 employed intermittently on a
full-time and part-time basis
during the summers and while
attending school in Bowling Green,
Kentucky, variously as a salesman
and service station attendant.
The records concerning these
employments have been destroyed,
and no one could be located to
verify these employments.

December, 1974, to Mr. Morrison was employed inter-

December, 1976 mittently on a part-time basis
with the Hecht Company, Arlington,
Virginia, as a salesman.

December, 1976, to Select Committee on Assassinations,
. the present United States House of Representatives,
' Washington, D. C., as Director of
Security : '

Marital Status | | -

Mr. Morrison is married to the former Laurel Rose
Bligh and they reside in Apartment 101 at 1910 North Calvert
Street, Arlington, Virginia.

The files of the Naval Investigative Service, Naval
Intelligence Command, disclose that agency conducted a back-
ground investigation concerning Mr. Morrison in August, 1963.
This investigation disclosed that on or about January 16, 1959,
Mr. Morrison married Nancy Lee Rogers at Bowling Green,
Kentucky. These records indicate she lived with him until
June 8, 1959, when she left him.

These files also indicate that a search of the
records of the Court of Common Pleas, Charleston, South Carolina,
disclosed that on June 11, 1959, Mr. Morrison's wife filed a
complaint alleging her marriage to Mr. Morrison had never been
consummated, and she requested an annulment of their
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Robert Crittendon Morrison

marriage. The court records indicated Mr. Morrison failed

to answer this complaint and an Order of Default and Reference
was filed on July 7, 1959, and a final decree of annulment

was granted on July 29, 1959. ' :

The files of the Naval Investigative Service,
Naval Intelligence Command, also indicate that Nancy Lee
Rogers was interviewed and she advised that after her marriage
to Mr. Morrison in January, 1959, they lived together until
June, 1959, when she left him because the marriage had
never been consummated. '

) Her present whereabouts is unknown.

Interviews

Twenty-one persons, consisting of current and
former supervisors and co-workers, present and former
neighbors, references, associates, and social acquaintances
of Mr. Morrison's, were interviewed. They advised he is a
loyal American whose character, reputation, and associates
are above reproach. He was described as intelligent,
capable, personable, reliable, considerate, and sincere.
They recommended him for a position of trust and responsibility.
One person interviewed said Mr. Morrison is an excellent
employee who is attentive, punctual, alert, and understanding.
He was described as a man who carefully covers all details
of a complex assignment in a low-key and professional manner.
It was also stated he is a person who unhesitatingly works
overtime and willingly accepts additional responsibilities.

Close Relatives

Mr. Morrison's father, Robert Morrison, and his
stepfather, Benjamin Franklin Mower, are deceased. 1In
addition to his wife, mentioned previously, Mr. Morrison's
only living close relatives are his mother, Kimmel Baker
Morrison Mower, and his sister, Frances Marion Morrison
Rabold, both of whom reside in Bowling Green, Kentucky.

Persons interviewed during this inquiry who are
acquainted with Mr. Morrison's close relatives advised they
are reputable individuals.
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

. ( “
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION '

' WASHINGTON, D.C. 20535

July 15, 1977
CECELIA TRULA MORTON

THE INVESTIGATION OF MRS. MORTON COVERED INQUIRIES
AS TO HER CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO
INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HER INCOME.

Birth

v

¢

Mrs. Morton was born on August 13, 1949, in
Wwashington, D, C., as Cecelia Trula Brown.

Education

: Mrs Morton attended Charles Evans Hughes High
School, New York, New York, from September, 1966, to June,
1967, when she was graduated

She attended the Armstrong Adult Education Center,
Washington, D, C., from February, 1972, to April, 1972, on
a part-time basis, receiving a certificate. ~

Employment _
July, 1967, to Chemical Bank, New York, _
September, 1969 = New York, as a clerk-typist
- 'September, 1969, to = ' nggs National Bank of
April, 1972 washington, D, C., as a clerk- .
: ‘ : typist ; ,
‘ Apr11 1972 to o Rural Housing Alliance,
May, 1977 . co Washington, D, C., as a
secretary
June, 1977, to Select Committee on Assassinations,
the present *  United States House of Representa-
R tives, Washington, D, C., as a
. secretary
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Cecelia Trula Morton

Marital Status

Mrs. Morton is married to William Frank Morton,
They and their daughter, Nicole, reside at 1240 46th Street,
Southeast, Washington, D. C.

Interviews

Twenty-five persons, consisting of current and
former supervisors and co-workers, present and former neigh-
bors, references, associates, and social acquaintances of
Mrs., Morton's, were interviewed and they advised she is a
loyal American whose character, reputation, and associates
are above reproach, She was described as competent, industri-
ous, cheerful, mature, hardworking, and discreet, It was
stated that Mrs. Morton is an excellent secretary who
demonstrates a fine attitude toward her assigned tasks.

They highly recommended her for a position of trust and
responsibility.

Close Relatives

Mrs, Morton has advised her maiden name, Brown,
is derived from her mother's maiden name as she was born
out of wedlock., She advised she does not know the current
-whereabouts of her father, Leon Coble, or her half-brother,
Anthony Smith, She also advised Paul Smith, who is deceased,
was the father of her two half-brothers,

In addition to her husband and daughter, mentioned
previously, Mrs, Morton has the following close relatives
residing in New York New York:

Mother Susie Brown Medina
Stepfather Roger Medina
Half brother ' Charles Smith

Persons interviewed during this inquiry who are
acquainted with Mrs, Morton's close relatives advised they
are reputable individuals,

DocId:32319657 Page 131



DATE: 11-14-2017

My . Davis
August 5, 1977

b’

BY LIARISON

Honorable Louis Stokes

Chédrnan

Belect Committee on Assassinstions
United States House of Representatives
Washington, D. C.

Dear Mr. Chairman:

: received frow

In accordance with a regu

you on July 8, 1977, an investigation has been conducted

concerning Transmitted

herewith are two copies of a summary memorandum containing
the results of this investigation.

Sincerely yours, -

Clarence M. EKelley
birector

Enclosures (2)

HOTE: Mosley is a recently hired researcher with the
requesting committee. She is divorced and ex-spouse could

not be located. 8&he was fired in May, 1977, from position

in Senator John Melcher's office for an administrative error
concerning mailing of letter to the wrong people, embarrassing
the Senator, who hesitates to recommend unless closely super-
vised. Investigation otherwise favorable and complete.

BMD:dd (IX) f;’“/
(7) L
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAﬁ OF INVESTIGATION.

WASHINGTON, D.C. 30535

August 5, 1977
BARBARA LOUISE MOSLEY

THE iNVESTIGATION OF MRS, ﬁOSLEY COVERED INQUIRIES
~AS TO HER CHARACTER, LOYALTY, AND GENERAL STANDING, BUT NO
INQUIRIES WERE MADE AS TO THE SOURCES OF HER INCOME,

Birth

Mrs., Mosley was born on March 10, 1950, in
Harrisburg, Pennsylvania, as Barbara Louise Tyson,

Education

g asm—

B Mrs. Mosley attended John Harris High School,
Harrisburg, Pennsylvania, from September, 1965, to May, 1968,
receiving a diploma, o ' '

» . She attended Lock Haven State College, Lock Haven,
Pennsylvania, from September, 1968, to April, 1970, when she
voluntarily withdrew, In May, 1970, she submitted a request
to officially withdraw which was approved on the basis of
academic deficiencies, - , -~

~ . She has advised she attended the Cortez Peters
Business School, Washington, D, C., for a period of six
months as a part-time student in 1971, This could not be
verified since the institution is no longer in business.

i Since April, 1970, she has attended the University
of the District of Columbia, Washington, D, C., on a part-time
-basis, She is a student in good standing, oo

Employment
‘June, 1968, to | ‘American Automobile Association,
September, 1968; and Incorporated, Harrisburg,
June, 1969, to Pennsylvania, as a travel
~ September, 1969 counselor : .

FBl/poy

DocId:32319657 Page 133



Released under the John F. Kennedy Assassination BRecords Collection Act of 1992 (44 USC 2107 Hote).
DATE: 11-14-2017 . e

{ v
\ ~——

Barbara Louise Mosley

Marital Status

Mrs, Mosley is divorced and has not remarried,
She resides at 419 12th Street, Northeast, Washington, D, C,

She has advised she was married to Roddy Lee Mosley
from 1968 to 1972, when they were divorced in Washington,
D, C.

The files of the Domestic Relations Branch,
Superior Court, District of Columbia, Washington, D, C,,
reveal Mrs, Mosley filed a Bill of Complaint on March 16,
1972, seeking a divorce from Roddy Lee Mosley on the
grounds of voluntary separation in excess of one year,
She averred they were married on December 31, 1968, in
Harrisburg, Pennsylvania, and that no children were born
of their union, On June 19, 1972, she was granted an
absolute divorce,

Efforts to locate and interview Roddy Lee Mosley
were not successful and his whereabouts is unknown,

Interviews

Ben Stong, Administrative Assistant to John
Melcher, United States Senator from Montana, advised in
Washington, D. C., that the Senator is not available for
interview, but has authorized him to comment concerning
Mrs. Mosley. He said Mrs. Mosley was formerly employed
as a staff assistant in Senator Melcher's office when the
Senator was a United States Representative as well as after
he became a United States Senator. He said Mrs. Mosley
was terminated in that employment due to having made a
gross administrative error in mailing numerous letters
bearing the Senator's signature to the wrong people, which
resulted in considerable embarrassment to the Senator.
He said the Senator is not aware of anything of a derogatory
nature concerning Mrs. Mosley's honesty, integrity, associates,
character, or loyalty to the United States. He said the
Senator considers her to be a very discreet person. He
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Barbara Louise Mosley

said the Senator, however, is somewhat hesitant in
recommending Mrs. Mosley for a position of extreme
responsibility with the Federal Government unless such
employment is under conditions of close supervision.

Janine Bolsky, Office Manager and Staff
Director, Office of John Melcher, United States Senator
from Montana, advised in Washington, D. C., that
Mrs. Mosley was previously employed in the Senator's
office as a staff assistant from April, 1974, to May,
1975. She said Mrs. Mosley was terminated after causing
several letters to be mailed to the wrong individuals,
which in turn caused the Senator considerable embarrass-
ment among several of his constituents. She said she
could think of nothing which would reflect unfavorably on
Mrs. Mosley's associates, reputation, honesty, or integrity.
She said, however, she would not feel comfortable in
recommending Mrs. Mosley for a position of extreme
responsibility unless the position would be one in which
Mrs. Mosley received close supervision. She added that
in her opinion, Mrs. Mosley is a completely trustworthy
person' and a very discreet individual.

Hazel Hackley, Staff Assistant, Office of John
Melcher, United States Senator from Montana, advised in
Washington, D. C., she has known Mrs. Mosley professionally
and socially for the past two and one-half years. She
said in her opinion Mrs. Mosley's recent termination as
a staff assistant in the Senator's office was due in part
to a project error committed by Mrs. Mosley and equally in
part to a personality conflict between Mrs. Mosley and
the Senator's staff director, Janine Bolsky. She described
Mrs. Mosley as an extremely intelligent and capable
individual whose character, associates, reputation, and
loyalty are above reproach. She advised that she would
recommend Mrs. Mosley without hesitation for a position of
trust and confidence with the United States Government.

Twenty-one additional persons, consisting
of current and former supervisors and co-workers, present
and former neighbors, references, associates, and social
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